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în ziarul d e  azi:
•  O recenzie la cartea „Marea Adunare Naţională 

de la Alba Iulia“ de prof. univ. Ştefan Pascu, recto
rul universităţii „Babeş-Bolyai“ din Cluj.

•  Dialog la un vernisaj — convorbire realizată de 
George Popa cu prof. Petre Dumbrăveanu, direc
torul Casei de cultură a sindicatelor din Mediaş.

tă Cronica meciului de fotbal C.S.M. Sibiu — Dinamo 
Bacău.
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•  întreprinderi evidenţiate în întrecerea socialistă.
•  Salvamontul.
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Plenara
Comite

tului 
judeţean 
al U.T.C.

Ieri, inaimé de amiază, în Casa al
bastră a Muzeului Drukentbal şi-a 
desfăşurat lucrările plenara Comite
tului judeţean Sibiu al U.T.C.

Din partea C.C. al U.T.C. a parti
cipat tovarăşa FLOAREA ISPAS, 
secretar d C.C. al U.T.C., iar din 
partea (. miletului judeţean de partid 
tovarăşii ION PRICA, secretar al 
Comitem, ut judeţean Sibiu al P.C.R.

La lucrările plenarei a luai parte 
un însemnat număr de invitaţi: acti
vişti de panul şi U.T.C., reprezen
tanţi ai Inspectoratului şcolar jude
ţean, directori de şcoli, profesori di- 
nginti şi îndrumători ai organizaţii
lor U.T.C., membri ai organelor 
U.T.C. din şcoli.

Ordinea de zi a plenarei a cu
prins:

1. Referat cu privire la munca po- 
litică-educativă desfăşurată de orga
nele şi organizaţiile U.T.C. din 
şcoli.

2. Probleme organizatorice.
Din referatul prezentat in plenară 

s-au desprins ci leva dintre succesele 
obţinute in munca politică-educattvă 
desfăşurată în rîndul tineretului stu
dios. S-a vădit o mai mare varietate

t INFORMAŢII

Pentru „DACIA 1100"
La uzina „Elastic“ 

Sibiu se află în lu
Maşina a fost pro
iectată în cadrul u-

selor realizări obţi
nute de colectivul

cru o nouă maşină 
de înfăşurat arcuri 
de suspensie pentru 
autoturismul româ
nesc „Dacia 1100“.

zinei şi se va exe
cuta din fondurile 
alocate prin planul 
tehnic.

Această lucrare se 
va adăuga frumoa-

uzinei „Elastic“ 
pentru mărire, prin 
orice mijloace, a ca
pacităţilor de pro
ducţie.

Prietenii muzeului
Comitetul municipal pentru cul

tură şi artă Sibiu a luat iniţiativa 
înfiinţării unui „Cerc al prietenilor 
muzeului“, menit să dezvolte inte-

„Cercul

resul pentru valorile artistice de 
prestigiu pe care Ie adăpostesc 
secţiile Muzeului Brukenthal.

Festivitatea de inaugurare \ a 
cercului va avea loc mîine la ora 
19, în saloanele palatului Bruken
thal.

«Transilvania» 
a plecat 
în cursă

După o perioadă de andocare 
pentru revizii şi reparaţii, moto
nava „Transilvania“ a părăsit por
tul Constanţa, pornind în primul 
voiaj turistic din acest an, spre 
porturile Mării Mediterane. Pînă 
în luna iunie, „Transilvania“ va 
efectua curse pe ruta Constanţa— 
Istanbul — Atena — Beirut — 
Haifa—Neapole — Genova—Tunis, 
urmînd ca pe timpul verii să între
prindă circa 50 de croaziere între 
Constanţa şi Istanbul.

(Agerpres) ţ

inovatorilor“
La Uzina chimico-metalurgică 

Copşa Mică a avut loc, recent, 
o consfătuire de masă a inova
torilor. Cu această ocazie, s-a 
constituit „Cercul inovatorilor“, 
organ de stimulare şi control al 
activităţii de inovaţii. Respon
sabil al biroului cercului inova
torilor a fost ales ing. loan Stă- 
noiu, şeful serviciului cercetări.

V. BOŢOC

Lucrări de fertilizare 
la LÂ.S. Dealul Ocnei

In vederea obţinerii unor producţii sporite, lucrătorii din fer
mele întreprinderii agricole de stat Dealul Ocnei, acordă o mare 
atenţie pregătirii în bune condiţiuni a campaniei de primăvară. 
După cum ne informează directorul întreprinderii, inginerul Va
ier Sasu, pînă în prezent au şi fost transportate în cîmp 9 582 tone 
îngrăşăminte naturale în vederea fertilizării a 352 hectare, supra
faţă ce va fi cultivată cu cartofi, porumb boabe şi siloz, gulii fura
jere etc. De asemenea, s-au administrat 485 tone îngrăşăminte 
chimice pe 2 382 hectare.

«gat» asm M B IB H  BBM

Se reface
zidul cetăţii

Rămase pentru multă vreme în negura 
amintirilor, zidurile de apărare ale vechii 
cetăţi a Sibiului, an început de curînd 
să-şi înlăture patina vremii. Edilii muni
cipiului le cizelează din nou contururile 
medievale, redîndu-le farmecul de altă
dată. O echipă de dulgheri şi zidari att 
început spre finele lui ’68 reconstrucţia 
lor, sub supravegherea minuţioasă a cu
noscutului arhitect Otto Czekelius, şeful 
serviciului de arhitectură şi sistematizare 
a municipiului Sibiu.

C f c a z c L  t m i t i i e i ţ i a L c L  a  

e&ncuMALLiLi aL Yk-Lea
Aseară, în sala clubului „Inde

pendenţa“, a avut loc prima con
fruntare a formaţiilor artistice de 
amatori din întreprinderile şi in
stituţiile municipiului Sibiu.

Au evoluat echipele artistice şi 
soliştii individuali de la „Drape- 

' Iul roşu“, I.E.S., „Libertatea“* 
ţ! „Balanţa“, Poligrafie, I. L. L., 
-■ A.M.E.T., I.G.S., „Steaua roşie“ şi 

Spitalul de adulţi. întrecerea con
tinuă astăzi după-amiază de la ora 
17, pe aceeaşi scenă.

noastră de vizităa formelor şi căilor pe care se ac
ţionează .pentru formarea unor trăsă
turi morale, etice, pe măsura cerinţe
lor pe care viata, construcţia socia
li mu ui în patria noastră le pune în 
la a generaţiei tinere.

Au lost scoase la iveală, insă, şi 
numeroase deficiente în munca desfă
şurată de unele organe şi organizaţii 
ae U.T.C din şcolile judeţului. A 
lost reliefată o anume aplecare, in 
activitatea unor organe, mai ales pe 
i gaşul organizării timpului liber în 
dauna atenţiei care trebuie acordată 
procesului instructiv.

Referatul şi discuţiile au permis 
constatări care au evidenţiat lacunele 
existente încă in munca organizaţiilor 
U.7 C. din şcoli, uneori insuficientul 
sprijin acordat de organizaţiile de 
partid, profesori-diriginţi şi îndru
mători.

Numeroşi vorbitori, secretari ai 
comitetelor U.T.C. din licee teore
tice şi de specialitate, şcoli profesio
nale şi tehnice, activişti ai U.T.C., 
profesori-diriginţi, directori de şcoli 
au dezbătut cu pasiune şi compe
tentă aspectele esenţiale ale muncii 
organizaţiei revoluţionare de tineret 
in acest important sector.

Lipsurile s-au referit la slaba pie- 
zenţă a unor organizaţii U.T.C. din 
şcoli, la formalismul şi lipsa de fan
tezie care le minează activitatea,

4ipsa de iniţiativă şi slaba preocupare 
pentru autoorganizare, autoconducere.

Tovarăşul ION PRICA, secretar al 
Comitetului judeţean de partid, a re
levat, în cuvintul sau, importanţa 
problemelor care s-au dezbătut, apre
ciind pozitiv maturitatea cu care or
ganizaţiile U.T.C. abordează aceste 
laturi ale activităţii.

Concluzionind asupra dezbaterilor, 
tovarăşa FLOAREA ISPAS, secretar 
al C.C. al U.T.C., a evidenţiat im
portanţa şi consistenţa acestora, oprin- 
du-se asupra sarcinilor mari care re
vin organizaţiilor U.T.C, în acest an 
şi in viitor.

(Intr-unui din numerele viitoare 
vom aborda mai pe larg problema
tica care a făcut obiectul dezbate
rilor).
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P e  glob
Stilul de viaţă mondenă de la 

Washington s-a schimbat în mai 
puţijţ de o lună. Evoluţia a fost 
declanşată de doamna Nixon, 
care intenţionează să-şi îndepli
nească şi ea rolul de primă 
doamnă a S.U.A. Căci în oraşul 
de pe malurile Potomacului, 
mai mult decit în oricare alt 
oraş, o singură casă şi o sin
gură familie pot da tonul între
gii vieţi mondene.

Astăzi, noile uzaje sínt stabi
lite de un fel de cod nescris ca
re se elaborează la Casa Albă.

Cravata albă şi jacheta care 
dispăruseră de pe scenă la sfîr- 
şitul epocii lui Eisenhower —- 
au revenit la modă pentru a fi

@  Avem oameni de iniţiativă 
şi organizatori

©  întreprinderile şi instituţiile 
sínt aşteptate încă . . .

Unul din bunurile obiceiuri ale 
poporului român este grija pentru 
înfrumuseţarea locului unde mun
ceşte, a mediului în care trăieşte. 
Din cele trecute vremuri este în 
tradiţia satului românesc marea 
curăţenie de primăvară. Prin nu 
ştiu ce miracol, omul, obişnuit să 
spună ce aude şi să facă ce vede, 
se pomeneşte antrenat de vecinul 
din dreapta şi din stingă într-o a- 
devărată emulaţie gospodărească 
de reparare a gardurilor, cură
ţirea curţii şi străzii, a pomilor şi 
a fîntînilor, a hambarelor şi a gră
dinii de flori.

Această emulaţie o întîlnim şi 
în cartierele de margine ale Sibiu
lui, unde iniţiativa este în mina 
deputaţilor şi a organizaţiilor obş
teşti, a gospodarilor harnici că
rora le place să-şi creeze un cadru 
de viaţă cit mai plăcut. 135 de 
fruntaşi în activitatea de înfru
museţare şi bună gospodărire a 
străzilor şi cartierelor au fost dis
tinşi recent pentru performanţele 
edilitare din anul trecut.

Avem, prin urmare, exemple 
minunate, oameni de iniţiativă şi 
organizatori. Experienţa lor trebuie 
valorificată şi generalizată la scara 
întregului oraş, a întregului judeţ. 
Grija pentru frumos trebuie să 
cuprindă întreaga colectivitate şi 
să devină un factor propulsor în 
activitatea de continuă primenire 
şi urbanizare a mediului în care 
trăim.

O contribuţie deosebită pot a- 
duce în acţiunea edilitar-gospodă-

prezente la toate recepţiile ofi
ciale. Soţii Nixon au relansat 
moda cu prilejul balurilor date 
după instalarea lor la Casa Al
bă şi la prima mare recepţie o- 
ferită corpului diplomatic.

Băuturile alcoolice înso
ţeau în mod obligatoriu toate 
recepţiile vesele. Acum, nu mai 
ocupă chiar primul loc. Soţii 
Nixon au eliminat barurile e- 
pocii Kennedy şi Johnson şi 
nu au servit alcooluri la primele 
recepţii. în schimb au oferii 
invitaţilor şampanie franţuzeas
că şi punci de fructe. Muzica şi 
dansurile rock sínt rezervate în 
exclusivitate tinerilor. Nici vor
bă de orchestră de jazzj or-

rească a municipiilor şi oraşelor 
din judeţul Sibiu, organizaţiile co
merciale, care trebuie să asigure 
nu numai salubrizarea interioară 
în magazinele de desfacere, ci şi 
înfrumuseţarea spaţiului' adiacent; 
întreprinderile industriale care 
dispun de baza materială şi de 
braţe de muncă necesare bunei în
treţineri a incintelor şi a spaţiu
lui înconjurător; şcolile, care pot 
exercita o înrîurire pedagogică şi 
gospodărească pozitivă în cartierele 
unde îşi desfăşoară activitatea; spi
talele, întreprinderile de transpor
turi şi cooperativele meşteşugă
reşti au datoria să participe mai 
activ, ca părţi direct interesate la 
ridicarea nivelului edilitar şi urba
nistic ai oraşului.

Sibiul este, prin valorile sale 
culturale şi prin pitoreştile alti
tudini învecinate, un punct de 
mare atracţie turistică. Să ne pri
mim oaspeţii într-o ambianţă cit 
mai îngrijită, demnă de tradiţia 
urbei noastre.

DOINA SALAJANU

<V te L u d iu
La a a e a n ţă
Vacanţele i-au chemat dintotdea- 

una pe elevi să colinde, să cunoască 
locuri şi peisaje din ţară. Acum, în 
prag de vacanţă, excursia pe care au 
început-o ieri 50 de elevi ai Liceu
lui economic din Sibiu poate fi so
cotită pe drept cuvînt un preludiu. 
Plecaţi pe traseul Copşa Mică — 
Mediaş — Sighişoara, elevii vor vi
zita obiective industriale şi monu
mente istorice.

CASA ALBA
chestra „Marine Band“ inter
pretează acum melodii de dans 
discrete.

S-a încheiat şi epoca seratelor 
prelungite. Tradiţia cere ca se
ratele oficiale să se termine la 
scurt timp după plecarea preşe
dintelui şi a soţiei lui. Ex-pre- 
şedintelc Johnson obişnuia să 
danseze uneori pînă la ora trei 
dimineaţa. în  cursul unei recep
ţii diplomatice, el a dansat o 
dată aproape 50 de doamne. 
Deocamdată, Nixon nu a schi
ţat nici cel mai mic pas de 
dans şi nu întîrzie niciodată 
prea mult la serate.

(Continuare In pag. a IV-a)

Cluburile sindicale

Doi directori despre acti
vităţile cultural-educative

Rep. — Mai întîi cîteva lucruri 
despre programul dumneavoastră 
de muncă.

llie Bagalin (directorul clubului 
„Independenţa“). — Eu, după cum 
aţi văzut, în fiecare dimineaţă, 
trebuie să vin de la 8 la 9 la club, 
apoi de la 9 la 11 sínt în uzină, 
de la 11 la 13 iar la club şi, în 
sfîrşit, după-amiaza numai la club. 
Dezavantajul acestui program: 
pierd mult timp cu deplasarea, de 
la club la uzină şi înapoi. Am 
cerut un ălt orar, însă pînă acum 
nu s-a luat nici o măsură.

Maria Simeria (Directoarea clu
bului „7 Noiembrie“ Sibiu). — Eu 
stau de la 10 la 20 fără să am ore 
fixe cînd să fiu în fabrică. Mă de
plasez de cite ori este nevoie. De 
obicei acţiunile cu durată scurtă 
se fac în timpul pauzei de masă 
(aceea de o jumătate de oră) şi 
după ieşirea din lucru (la ora 
14‘/2). La aceste ore trebuie să fiu 
acolo.

Rep. — Vorbeaţi de acţiunile ce se 
fac la locul de muncă. Vă rog să 
le numiţi.

M.S. — Cea mai mare parte a 
activităţilor cu cartea şi, în gene
ral, acţiunile educative.

I.B. — Recenzii, medalioane, 
prezentări de cărţi (tehnice şi be
letristice), expuneri. . .

Rep. — Credeţi că e bine ca în 
timp ce oamenii iau gustarea să

veniţi cu aceste acţiuni? Şi încă 
ceva: fiind un timp foarte scurt, 
nu cumva se fac formal? Au vreo 
eficienţă?

I.B. — Mai există încă forma
lism. Procedăm aşa pentru că 
n-avem încotro. După lucru oame
nii nu prea vin la activităţile or
ganizate ue club (mă refer la cele 
puse în discuţie).

M.S. — Nu ştiu dacă efectul este 
cel scontat, însă, la noi, chiar an
gajaţii au solicitat ca unele lu
cruri să le facem în timpul respec
tiv. Dacă acestea sínt bine pregă
tite, atractive, atunci plac şi for
malismul nu poate pătrunde.

I.B. — Oamenii s-au cam sătu
rat de unele conferinţe, expuneri, 
care din punct de vedere informa
tiv, sínt mult sub nivelul celor 
oferite de radioteleviziune, cine
matograf, presă şi alte mijloace 
moderne. Există în Sibiu un grup 
de conferenţiari —■ mereu aceiaşi 
— care ţin în 10—15 locuri expu
neri — mereu aceleaşi. Or, mai 
avem încă în memorie succesul 
acţiunilor organizate sub numele 
de „Protechnica ’69“. îmbinarea 
celor expuse, a cuvîntului cu pro
iecţia (diapozitive, filme documen
tare) planşe, grafice, a asigurat nu 
numai latura atractivă ci şi un 
conţinut informaţional bogat. Dar, 
în general, am impresia că noi am

rămas la nişte forme care în con
textul propagandistic actual s-au 
perimat.

Rep. — De ce?

(Continuare tn paq. a III-a) 
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CHEMAREA

Consiliului Central al 
U.G.S.R'. către toate 

organele şi organizaţiile 
sindicale, către toţi 

membrii sindicatelor cu 
privire la aniversarea a 

25 de ani de la eliberarea 
României de sub jugul 

fascist.

M îine Ia S ib iu

intîlnire pugilistică internaţională
Sîmbătă, urmează 

să se dispute în sala 
Şcolii sportive din 
Sibiu, cu începere de 
la ora 18,30, prima 
întîlnire internaţio
nală de box. Este 
vorba de gala ami
cală dintre România 
şi Bulgaria.

Gala face parte 
din programul de 
pregătire în vederea 
campionatului euro
pean de box seniori, 
care va fi găzduit de 
ţara noastră între 
30 mai şi 8 iunie.

Ambele echipe au

în palmares frumoa
se cărţi de vizită: 
România, locul 6, 
iar Bulgaria locul 9 
pe naţiuni la recen
ta ediţie a Olimpia
dei din Mexic.

Cu deosebit inte
res este aşteptată de 
publicul sibian evo
luţia boxerilor noş
tri fruntaşi: Ion Mo- 
nea (medaliat cu ar
gint, la J. O. din 
Mexic), Calistrat Cu- 
ţov (medaliat cu 
bronz), Ion Alexe 
(locul V), Ion Co
vaci (locul VII), Vic

tor Silbermann (VII) 
în această mare în
trecere, ca şi a cam
pionului european 
Nicolae Gîju, a lui 
Constantin Ciucă 
(locul II la „euro
pene“), precum şi a 
tinerilor cu reale 
perspective Aurel 
Mihai, Ion Dinu, 
Constantin Buzuliuc 
şi Horst Stumpf, o- 
riginar din Sibiu.

ILIÉ IONESCU 
coresp.

In pagina a doua, pu
blicăm programul com
plet al galei.
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Cadru din Expoziţia personală de pictură şi sculptură a tînărului Dan Pintescu, deschisă de cîteva zile în
localul Şcolii populare de artă din Sibiu.

ŞţgfaLfaşEL Marea Adunare 
Naţională de la Alba lulia

Nu puţini au fost istoricii, nu 
puţine au fost tomurile referitoare 
la mult zbuciumata istorie a Tran
silvaniei, la visurile, năzuinţele, 
aspiraţiile românilor transilvăneni 
ce şi-au găsit împlinire la Alba 
lulia, în ziua de 1 decembrie 1918. 
Puţini au fost însă cei ce au reuşit 
să evite tratarea fragmentar-uni- 
laterală a multiplelor aspecte ale 
luptei maselor populare pentru 
unitatea politică a poporului ro
mân.

Cartea „Marea Adunare Naţională 
de la Alba lulia“ — apărută de cu- 
rînd în librării — vine să demons
treze cu pregnanţă că marele act 
istoric de la 1 decembrie 1918 şi-a 
găsit în Ştefan Pascu un cercetă
tor cu o viziune amplă, competent, 
pasionat, care, prin corelarea lo
gică a faptelor şi evenimentelor, 
reuşeşte sinteze şi generalizări 
extrem de sugestive, convingătoa
re. Cartea se înscrie astfel printre 
cele mai de seamă lucrări istorice 
de sinteză care abordează multila
teral originea, evoluţia, direcţiile 
tendinţelor şi luptelor pentru uni
tatea politică a poporului român.

In Cuvîntul înainte,^disticsul is
toric schiţează succint, dar cit se 
poate de dens, liniile directoare 
după care s-a călăuzit — linii care 
nu sínt altele decît înseşi coordo
natele dezvoltării poporului român 
de-a lungul unui mileniu.

Autorul înfăţişează, în continua
re, premisele unităţii de stat a ro
mânilor, rolul jucat de formarea 
naţiunii române şi a conştiinţei 
naţionale în lupta pentru unitate 
în întreg veacul al XVIII-lea şi 
in prima jumătate a celui de-al 
XIX-lea.

în atenţia autorului, pe un loc 
central se situează tendinţele de 
unire politică în timpul revoluţiei

de la 1848, Unirea Principatelor, 
cucerirea independenţei de stat a 
României, mişcarea memorandistă, 
care a provocat o asemenea efer
vescentă revoluţionară încît erau 
toate condiţiile „pentru a se trans
forma într-o adevărată revoluţie“.

ca rtea
Apariţia pe arena politică — la 
sfîrşitul secolului al XIX-lea — a 
proletariatului, evoluţia organizării 
şi luptelor sale, influenţa Marii 
Revoluţii Socialiste din Octombrie 
asupra mişcărilor sociale şi na
ţionale din imperiul habsburgic, 
congresul de la Roma, din 8 apri
lie 1918, al naţiunilor oprimate din 
monarhie, ocupă în carte un spa
ţiu larg şi o tratare în care bo
găţia faptelor se îmbină cu un 
înalt grad de sintetizare.

Capitolele centrale ale lucrării 
sínt cele referitoare la desăvîrşirea 
statului Unitar român şi la Marea 
Adunare .Naţională de la Alba 
lulia. Cititorului îi sínt înfăţişate 
pe larg fapte şi evenimente deo
sebit de importante, cum au fost: 
Conferinţa Partidului Naţional Ro
mân din 12 octombrie 1918, de la 
Oradea, care a proclamat dreptul 
naţiunii române „de a-şi hotărî 
singură soarta“, poziţia social-de- 
mocraţilor români faţă de unire, 
constituirea Consiliului Naţional 
Român, pulverizarea vechii admi
nistraţii de către forţele revolu
ţionare, constituirea consiliilor şi 
gărzilor naţionale româneşti, con
ţinutul şi semnificaţia manifestu
lui „Către popoarele lumii“, con
vocarea Marii Adunări Naţionale,

alegerea şi sosirea delegaţilor, cu
vântările rostite şi, ca un apogeu, 
adoptarea istoricei Hotărîri prin 
care se proclama unirea Transil
vaniei cu România — unire care 
a însemnat desăvîrşirea unităţii de 
stat a poporului român, „un proces 
necesar şi legitim“.

Adunarea de la Alba lulia — 
spune autorul — este „măreaţă 
prl a ideea pe care a înfăptuit-o şi 
prin cadrul de maiestoasă solem
nitate pe care i l-a conferit soli
daritatea conducătorilor şi unanima 
însufleţire a maselor“. De menţio
nat aprecierea autorului asupra 
formei în care s-a desăvîrşit statul 
unitar român: poporul român „şi-a 
hotărît viitorul într-o mare adu
nare naţională, reprezentativă, care 
prin participarea mulţimilor, obţi
ne un caracter plebiscitar“.
Probitatea ştiinţifică a cărţii se im

pune şi prin aceea că ea atrage aten
ţia cititorului asupra unui vast ma
terial bibliografic: ziare ale vremii, 
documente din arhivele din ţară şi 
străinătate, memorii aflate în ma
nuscris, lucrări ale istoricilor ro
mâni din trecut şi de azi, lucrări 
ale istoricilor străini etc.

Stilul vioi şi antrenant al auto
rului, fraza fluentă şi adesea plină 
de poezie, plasticitatea în creiona
rea unor portrete şi situaţii, fina 
înţelegere a psihologiei poporului 
român se adaugă în chip fericit 
celorlalte calităţi ale lucrării, mo- 
tivînd astfel interesul cu care este 
solicitată atît de către specialişti, 
cît şi de către masele largi de 
cititori.

T. VASILIU

Ş A H

B O X
Iată programul 

complet al galei: 
categ. semimuscă (48 
kg): Mihai — Gad- 
jav; muscă (51 kg): 
Ciucă — Milev; ca

teg. cocoş (54 kg): 
Gîju — Sarov; pană 
(57 kg): Buzuliuc — 
Ştcfanov; semiuşoa- 
ră (60 kg): Cuţov — 
Vladimirov; uşoară 
(63,500 kg): Dinu — 
Stoicev; semimijlo- 
cie (67 kg); Silber
mann — Chiriacov;

mijlocie mică (71 
kg): Covaci — Tre- 
nev; mijlocie (75 
kg): Stumpf — Si- 
inoenov; semigrea 
(81 kg): Monea — 
Pancof şi grea (pes
te 81 kg): Alexe — 
Pandov.

Un meci mic, un gel mic. . .
C.SM. Sibiu — Dmam o Bacău 0—1

Dansul acesta modest pînă la 
uitarea . . .  fotbalului ne-a umi
lit aşteptările. Cinstit vorbind, 
nu aşteptam nimic.

Miză ioc, nerv ioc, fotbal ioc!
Ce am văzut ieri, în după-a- 

miaza aceea vitregă, cu puţină 
ninsoare şi cu tropotit de pi
cioare sub cupola răbdătoarei 
tribune? Mai nimic. Ba, să nu 
greşim. Am văzut că „ai noş
tri“ au rezerve. Era minu
tul 75, înscrisesem în carnet 
titlul cronicii care suna atunci

la Jacky Charlton — reuşit de 
Flichiş, tot cam pe vremea a- 
ceea, a nimerit în braţele des
chise ale portarului advers.

Cam atît, plus constatarea că 
„echipa“ din repriza a Il-a n-a 
semănat cu cea din prima.

Dar sîntem optimişti şi vrem 
marţi o cronică răsunătoare ca 
un dangăt de catedrală . . .

V. DOREA

Tema CR1MEEA 
(propusă de compozitorul rus 

I. Aleşin în anul 1946)
Această temă reprezintă o combinare spiri

tuală a combinaţiilor strategice albe (legate 
ae alegerea^ corectă a primei mutări) cu combinaţii în încercări la mutarea de mat (legate 
de ideea dealurilor evitate).

Problema de mai jos realizează pregnant tema 
„Crimcea". Găsiţi cele trei curse tematice, cu 
răsturnările respective, şi soluţia ei (4 puncte).

207. A. F. MALÎŞEV
Menţ. onor. 2 Ia conc. unional 

din anul 1948.

2X (9 + 9)

aşa: „De unde luăm benzină?“ 
Asta pentru că după ce în pri
ma repriză cesemiştii fuseseră 
grămadă peste divizionarii bă
căuani, în a doua zumzetul mo
toarelor s-a stins. Mai svîcnea 
pistonul acela jucăuş, Schwartz. 
Cînd colo, ultimul sfert de oră 
ne-a arătat că sibienii, mai pot 
face clipe grele lui Ghiţă. E-a- 
devărat, clipele grele au rămas 
doar atît, pentru că am presat 
platonic, sterp, ca nişte adoles
cenţi înarmaţi întîia oară. Ulti
mele cinci minute, în special, 
Schwartz, excelent lansat de 
Kiss, apoi Stoicescu, Laufceag, 
iar Schwartz trag, trag pe lin
gă, ori în Ghiţă. Aşa că amărî- 
tul acela de balon rostogolit nu 
se ştie cum în plasă la o lovi
tură seacă a lui Rugiubei (min. 
40) a rămas să ne mai întristeze 
puţin pînă duminică. Asta şi 
pentru că Stoicescu şi Creţu nu 
reuşiseră să-l bată pe Ghiţă ir» 
primul sfert cînd Fortuna le 
surîsese. Aceasta şi pentru că 
elegantul tuşeu cu capul — â

a z i . . . a z i . . .
CINEMA

SIBIU: PACEA: Bună ziua con
tesă (orele 9,00; 11,00; 13,00; 15,00; 
17,00; 21,00); TINERETULUI: Do
minika şi prietenii ei (orele 10,00; 
12,00; 14,30) şi Căutaţi idolul (o- 
rele 16,30; 18,30; 20,30); 7 NO
IEMBRIE: Fredy, loveşte tu iutii 
(orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00).

MEDIAŞ: TINERETULUI: Due
lul lung (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30); UNIREA: Călătorul cu ba
gaj (orele 10,00; 16,00; 18,00
şi 20,00).

CISNÂD1E: POPULAR: Cu toată 
viteza înainte (orele 11,00, 14 00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Hombre (orele 
10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

Cunoscutul actor Alain Delon în 
filmul Samuraiul

D I A L O G  L A  
U N  V E R N I S A J

Zilele trecute a avut loc in sala mu
zeului municipal vernisajul celei dc-a 
V-a expoziţii bienale de artă plastică a 
membrilor cercului de pictură din Me
diaş, condus de profesorul Petre Dum- 
brăveanu. Au fost prezenţi, printre alţii, 
piof. Gb. Scumpu, preşedintele Comite
tului de artă şi cultură al municipiului, 
Iuliu Weber, activist al' Consiliului muni
cipal al sindicatelor, Gh. Buşoiu, direc
torul bibliotecii municipale, membrii ai 
cenaclului literar şi al(ii. După festivi
tate, am pus prof. Petre Dumbrăveanu, 
care conduce acest cerc, cîteva întrebări 
al căror răspuns să contureze via(a cer
cului şi, implicit, viaţa artei plastice din 
oraş, precum şi cîteva consideraţii cri
tice asupra lucrărilor expuse.

— în ce stadiu se afla miş
carea plastică de amatori, 
cînd ai venit în Mediaş (de 
fapt ai revenit, fiindcă eşti 
născut aici) ?

— Mediaşul are o tradiţie destul de 
bogată în domeniul plastic. Aici au acti
vat pictori renumiţi ca lorgulescu-Yor, 
V. Schunn, Csomofây. Exista un cerc 
plastic condus de prof. Cociorvă, cu o 
activitate redusă din cauza lipsei unor 
condiţii materiale cît de modeste. Din 
această perioadă amintim pe Victor 
Caba, Ion Aronescu, Ion Băcilă, a că
ror activitate s-a concretizat în cîteva 
expoziţii colective şi personale, reuşind 
să-şi formeze o personalitate artistică, 
prin îmbogăţirea mijloacelor de expresie.

— După cît se observă, 
astăzi există o mişcare artis
tică plină şi bogată în acest 
domeniu. Care este aportul 
tău în această realizare ?

— Ceea ce se poate vedea nu mi se 
datoreşte în primul rînd mie, ci entu
ziasmului pe care l-am găsit în Mediaş 
în acest domeniu şi la care m-am ală
turat şi eu. Organele de partid şi de 
stat ne-au creat, în limita posibilităţilor, 
condiţii normale de lucru.

— Ai reorganizat cercul de 
artă plastică. Prin ce s-a 
concretizat activitatea aces
tu ia?

— Punerea în circulaţie a lucrărilor 
noastre se face prin intermediul expozi
ţiilor colective, organizate de obicei pri
măvara şi toamna, sau personale, ca de 
pildă: Victor Caba, Ionel Călbureanu, 
Ion Băcilă, Pavel Majoran (de două ori).

— Care este părerea ta 
despre această expoziţie în ce 
priveşte înscrierea ei în coor
donatele picturii actuale ?

— Expoziţia noastră numără ÎS par
ticipanţi, cu o arie de vîrstă destul de 
întinsă, de la IS la 6S de ani. Sínt pre
zenţi şi doi pictori din Dumbrăveni: 
A. Kostiniuk şi M. Ujj.

Nu întîlnim în ixpoziţie nici un fel 
de exchibiţii net moderniste, lucrările a- 
vînd un conţinut inspirat din realitatea 
zilelor noastre, din contemporaneitate şi 
faptul că artiştii şi-au propus să lupte 
contra fals-academismului, înscriu expo
ziţia în aria şi în coordonatele picturii 
actuale. Nu s-au inventat maniere noi, 
însă fiecare artist plecînd de la cîte o 
mare lecţie a picturii naţionale şi uni
versale, a reuşit să-şi creeze un contur 
personal.

_— Observ pe fundal un 
triptic unitar în ce priveşte

tratarea, semnat dc Ion Aro
nescu ..'.

— Pentru Ion Aronescu, acest triptic 
constituie un manifest al artei sale. El 
îşi propune să facă o artă cu proble
matică majoră. Tripticul acesta, de in
spiraţie istorică, e realizat printr-o alego
rie irt viziune proprie şi care readuce 
aceastîţ modalitate in actualitate.

Diametral opusă acestui triptic, este 
galeria de portrete a lui A Kostiniuk 
din Dumbrăveni, la care universul tema
tic este mai restrîns. Pictorul se dove
deşte un fin psiholog, cunoscător al su
fletului omenesc, portretele remarcindu-se 
prin multă luminozitate şi vigoare.

Pe panoul opus se văd lucrările avo
catului Ion Zaharia, care are o notă per
sonală distinctă. Unele din lucrările sale 
aduc aminte de pictura naivă pe linia 
unui Rousseau (l ameşul) sau Utrillo 
(Peisaj de iarnă), iar altele, prin decora- 
tivisrmd atît coloristic cît şi în manieră 
de tratare, ne duc la Matisse (Vază pe 
fotoliu). Lucrările lui Zaharia se apropie 
cel mai mult de pictura modernă.

Cuplul Pavel Majoran—G. Limbăşa- 
nu, prieiem de artă şi de viaţă, merge, 
la primul, pe o pictură de spontaneitate, 
crcînd adevărate reverii coloristice (Pei
saj din Blăjuţ), iar la al doilea, printr-o 
manieră de sobrietate distinsă, ne trans
pune într-o bogată lume a florilor, prin 
cîteva trăsături de penel sugerînd inten
ţia _ tematică.

Viorel Pustian prezintă 10 lucrări de 
grafică de şevalet, la care suprafeţele de 
alb şi negru creează o ritmică antrenantă, 
tematica fiind rezolvată prin multiple 
simboluri.

O impresie cu totul aparte fac lucră
rile lui Ion Băcilă, artistul urmărind cu 
tenacitate găsirea unui limbaj propriu. 
Peisajele sale sínt unitare, cu toate că 
foloseşte în acelaşi tablou două modali
tăţi (atît pictura.liz.areu cît şi decorati
vul). Lucrarea „Silite", cu trimiteri la 
folclorul de pe Tîrnave (cînd vine pri
măvara, copiii aprind torţe pe care le 
învîrtesc deasupra capului, creînd un mi
nunat joc de culori), este de fapt apo
geul de azi al creaţiei sale şi poate cea 
mai valoroasă piesă din expoziţie.

Pictorul M. Ujj, din Dumbrăveni, se 
recomandă ca un pictor de analiză, co
lorist discret şi cu multă senzualitate 
(Peisaj din Dumbrăveni).

Prezenţa pictoriţei Aurelia Orendt cu 
o singură lucrare (Natură statică cu vi
oară), frumos realizată compoziţional, 
este o surpriză plăcută, dar în acelaşi 
timp o nedumerire, fiind convinşi că 
dispune de mai multă putere de muncă 
artistică.

Salut cu multă satisfacţie prezenţa în 
expoziţie a celui mai vîrstnic dintre ex
pozanţi, Z. Wagnerowski, care, prin lu- 
crările sale, dovedeşte că, sufleteşte, este 
tînăr şi posedă încă resurse nebănuite de 
a realiza frumosul atît în îmbinarea cu
lorilor pe care o face cu multă discre
ţie, cît şi în mesajul pe care ni-l trans
mite.

Intenţionat am lăsat la sfîrşitul anali
zei mele pe începători: Elek Rácz, Tra- 
ian Macovei, L. Völggesi, sau adolescen
tul 1. Condrat. Lucrările lor se află încă 
în perioada de studiu şi, cu toate valori
le lor certe, necesită încă muncă.

GEORGE POPA

MECIUL AMICAL 
DE COMPOZIŢIE ŞAHISTA 

ROMÂNIA—SLOVACIA
Comisia centrala co studii şi probleme dc 

şah, d.nd curs invitaţiei primite din partea 
Asociaţiei problemiştilor slovaci, organizează 
un meci de compoziţie între România şi Slo
vacia, la secţiile:

I. Mat în două mutări pe tema impusă de
Slovacia.

II. Mat ajutor ;n două mutări pe tema „Bu- 
kovinszk>“_ impusă de România.

Dăm mai jos enunţul acestor teme.
I. Se cere ca problema în două mutări să 

aibă două sau mai multe soluţii tematice (fo
losind _ elemente strategice asemănătoare). Pre
zenţa jocului aparent va conta, fără a fi obli
gatorie, iar cursele nu vor conta, fiind înlo
cuite prin soluţii.

D uhuri (chiar „m itice) sínt admise, însă 
nedorite, nctiind tipice. Construirea blocadelor 
complete (White to play) nu este necesară.

EXEMPLE. Rb4, Del, Tc8, Nh7, Cd5, *4 
Pc4—Rd4, Tdl, N a i, Cd2, f7 (7 +  5). Trei sol 
Iuţii: l.Cc3 (am. dublă), l.Cc7 (idem), l.Cf-t 
(idem).

Rg7, Da8, Ta5, h5, Nd8, Í7, Cc3, e2, Pb6, 
c4, d4, g2, b3—Rf5, Tb7, Na6, Pb5, e3, e7* 
f4, g5, (13+8). Joc aparent: 1....T ad-Iibi- 
tura 2.De4X, 1.... e6(5) 2.T:g5(Ng6)X—dual,
1.. ..Í3 2.g4X. Trei soluţii: l.Th6 (am. 2.Ne6X)
e6(5) 2. Tf6X, l . . . .g4 2.Th5X; l.Nc7 (Zug
zwang) e6 2.Ng6X, l....e5 2.Dc8X; Î.Cti
(Zugzwang) T ad-libitum; 2.T:g5X, l....e6(5) 
2.Cd6X, 1....Í3 2.Cg3 X , l . .. .R :e4 2.Ng6X.

II. Tema „Bukovinszky": după prima perecbe 
dc mutări (negru-alb) rezultă o poziţie în care 
albul ameninţă cu mat. Negrul însă, fiind 
la mutare, nu dispune de nici o mutare indi
ferentă de aşteptare (tempo) şi este nevoit să 
captureze o piesă albă activă, după care ie 
rnează un mat nou. Joc aparent nu este obli
gator. Pentru îmbogăţirea conţinutului se pot 
construi probleme cu doua soluţii sau variante 
(tematicei), cu gemeni sau duplex. Să se evite 
introducerea figurilor albe inactive.

EXEMPLE. Rf8, Te7, N bl, g7, Pb3—Rc3, 
Dd2, Nb4, Ce4, Pe5 (5 +  5). J.CcS T:e5 (am.
2.. ..Te3X) 2.C:b3 +1 Tc5X.

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Mărturisirile unui domn cu came
ră mobilată (orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Samuraiul (orele 
17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Neînţelesul
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Alegere de asasini (-orele 17,00 
şi 19,00).

TELEVIZIUNE
10.30 TV pentru specialişti.
31.00 Pentru elevi. Consultaţii la fizică 

(clasa a VIII-a).
11.30 Limba rusă. Lecţia 46 (reluare).
12.00 Limba spaniolă. Lecţia 50.
12.30 închiderea emisiunii de dimineaţă.
D,00 Campionatul mondial de hochei pe ghea

ţă: Canada — Suedia.
19,15 Telejurnalul de seară.
i9,45 Din Sighet la Marea Neagră. Itinerar

folcloric.
20,05 Reflector.
20,20 Teleglob — emisiune de călătorii geo  ̂

grafice. Istanbul.
20,40 Mult e dulce şi fiumoasă -  emisiune 

de limbă română.
21.00 Campionatul mondial de hochei pe ghea 

ţă: U.R.S.S. — Cehoslovacia.
In pauze;
— Muzică uşoară românească.
— Telejurnalul de noapte.

23.00 închiderea emisiunii.

p L  i A A A A  Pf7- S6-R Í6 , T<5, h7, Nh8,
«AAL T L6)' .  ,Joc ap-: J—Nh4.
ÍTÍSDX 177  67 am' 2— Ss c x ) 2.T :f8!

í + ll5v l e4’ p 1? bl>- C/ 8’ Pb6> Te5,
.Vd7’n Pc6, ,5 (6+b). Jocuri aparente: 

:....C:-.7 C.Rcb Ns2X, l....Cq6, 2.Cc5 Cf4X, 
r + A î 6’ Cf4X. l.Cc5 Ce6 (am. 2....
Cf4X; 2.v^:e4! Na2X.

Veii ţi problem* 149 (ivind R alb la hi)
unt «Şahul artistic".

Toţi compozitorii români sínt invitaţi sa 
compună probleme pe cele două teme prezen 
taie mai sus şi 6ă le expedieze, în dublu exem
plar, pînă la 20 iulie 1969, pe adresa: Sibiu, 
str. Avram Iancu 24, ing. A. F. Ianovcic, care 
este căpitanul echipei R.S.R.

Rezultatul meciului va fi făcut cunoscut la 
sfîrşitul anului“- 1969.

Se aduce la cunoştinţa participanţilor la con
cursul special de dezlegarea problemelor oma
giale Ianovcic, anunţat în r.r. 1 al „Revistei 
de Şah" din 1969, că termenul de trimitere a 
dezlegărilor s-a prelungit pînă la data de 
30 aprilie 1969. Dezlegătorii vor ţine cont de 
toate rectificările apărute pe parcurs în revistă.

A.F.I.

ü
întreprinderea

balneo-ciimaterică „PĂLTINIŞ'
SIBIU, STR. TRIBUNEI NR. 1

angajează:
— bucătari
—- electricieni categoria 7—8, cu autorizaţie
— dulgheri
— responsabile vilă în staţiuni.

Sc asigură cazare gratuită, masă contra cost cu o reducere de 
50*/i. Condiţii bune de salarizare.
Informaţii suplimentare se pot obţine zilnic la biroul personal 

din întreprindere.

Uzina m ecanică Sibiu
STRADA LECTOR NR. 3 

angajează de urgenţă:
— un magaziner, care îndepli :şte condiţiile de studii 

şi stagiu.

în treprinderea de industrie locală judeţeană
SIBIU, str. Abatorului nr. 2, telefon 1 31 23, 

angajează de urgenţă:
— sudori categoria a IV-a — a Vl-a
— tipăritori pentru atelierul de teracotă.
— femei necalificate, cu vîrsta peste 18 ani pentru secţia de 

mase plastice.

Uzina „AUTOMECANICA" Sibiu
angajează de urgenţă:

— o dactilografă temporară.

Informaţii suplimentare la serviciul personal, 
telefon 1 50 90.

Uzina „Carbosin“ Copşa Mică
judeţul Sibiu, vinde din stoc disponibil, fără repartiţie, pe bază 
de comandă fermă, tuturor unităţilor interesate, următoarele:

— cana de oţel cu fluture pentru aburi la calorifer 
de 1/2”

— ţesătură din fire PNA 100#/o pentru filtre, greuta
tea cca. 600 g/m. p. şi permeabilitatea de 
20 rac/m. p. pe minut la presiunea de 20 mm CA.

Temperatura de lucru 135° C, lăţimea ţesăturii 0,7 m
— aţă de cusut ţesătura de mai sus, din PNA 100°/o 

şi răsucită în 4 fire
— curea din pînză cauciucată 70X8 mm cu 5 inserţii 

pînză
— cablu compensaţie Cr. alumel
— funie aluminiu 185 mm p.
— termocuplu Fe — Konstantan
— milivoltmetru Cr. alumel
— şuruburi mecanice cu piuliţe hexagonale 

d) 18X120 mm
— idem d) 3053110 mm
— inele de siguranţă grower d) 22 mm
— cauciuc placă fără inserţie 20 mm grosime
— furtun cauciuc (sorb) 150 mm cu şpiral
— şuruburi pentru C.F. d) 22 X 105 mm
— cremoane pentru ferestre
— curele trapezoidale din cauciuc: 2 650X20X32 mm

3 000X20X32 mm
4 000X16X25 mm

— cHesoane din beton armat tip C 6
— geam armat
— geam ornamental
— hîrtie filtru industrială
— bioxid de titan

Se aduce la cunoştinţa membrilor că adunarea generală a C.A.R.D 
Dumbrava Sibiu, se ţine la 30 martie 1969, ora 15, în sala Metalul- 
Stadion. La ora 16 adunarea se ţine cu membrii prezenţi.

Comitetul

-  — -  .. - -

. -i < “t, Timpul
Soarele răsare la 6 h şi 18 m 

şi apune la 18 h şi 29 m. Vreme 
relativ rece cu cerul mai mult a- 
coperit. Temporar vor cădea pre
cipitaţii sub formă de lapoviţă şi 
ninsoare. Vîntul va sufla potrivit 
cu unele intensificări, din sectorul 
estic. Temperatura minimă va fi 
cuprinsă între minus 4 şi minus 1 
grad, iar cea maximă va fi cu
prinsă între 2 şi 4 grade.

In recreaţie.

S erbări
şco lare

După cum se ştie, mîine, şcolii 
încheie cel de-al doilea trimestru, iu 
trind in tradiţionala vacanţă de pn 
rriăvară. Cu acest prilej, zilele aces 
tea majoritatea colectivelor de elev 
au susţinut bogate programe artistici 
in sălile festive ale şcolilor, sau îi 
sălile de spectacole ale căminelor 
culturale şi ale cluburilor sindicale 
Un program amplu au prezentat ele
vii Liceului m. 2 în sala clubului 
sibian -Independenţa?, iar elevii li- 

„Gheosgne Lazár* p ai Liceu
lui nr. 3 in sala Teatrului de stat 
din Sibiu.



Anul II, nr. XÍ8 TRIBUNA SIBIULUI Pag. 3

C H E M A R E A
Consiliului Central ai U.G.S.R. către toate organele 
şi organizaţiile sindicale, către toţi membrii sin
dicatelor cu privire la aniversarea a 25 de ani 
de la eliberarea României de sub jugul fascist

în chemare, după ce sc subli
niază însemnătatea istorică a insu
recţiei armate din 1944 :,i se pre
zintă un amplu tablou al transfor
mărilor înnoitoare petrecute în 
ţara noastră în ultimii 25 de ani, 
se spune: Exprimînd gindurile, 
sentimentele şi adeziunea totală a 
eroicei noastre clase muncitoare, 
ale tuturor salariaţilor, Consiliul 
Central al Uniunii Generale a Sin
dicatelor din România îşi însu
şeşte pe deplin conţinutul Hotărâ
rii Comitetului Central al Partidu
lui Comunist Român, a Consiliului 
de Stat şi a Consiliului de Miniştri 
cu privire la aniversarea a 25 de 
ani de la eliberarea României de 
sub jugul fascist şi adresează o în
flăcărată chemare sindicatelor din 
întreprinderi şi instituţii, consilii
lor orăşeneşti, municipale şi jude
ţene, comitetelor uniunilor sindica
telor, tuturor membrilor organiza
ţiilor sindicale, să întîmpine aceas
tă măreaţă sărbătoare cu noi rea
lizări în toate domeniile, aducînd 
contribuţia lor creatoare la înfăp
tuirea politicii interne şi externe 
a partidului şi statului, să mun
cească cu perseverenţă şi entu
ziasm pentru îndeplinirea şi depă
şirea planului de stat pe anul 1969 
— anul hotărîtor al actualului 
cincinal.

Valorificînd cu pricepere expe
rienţa dobîndită în întrecerea so
cialistă, comitetele sindicatelor sínt 
chemate să desfăşoare o muncă 
susţinută pentru înfăptuirea în 
fiecare unitate a obiectivelor în
scrise în întrecerea dintre comite
tele judeţene de partid. In organi
zarea şi desfăşurarea întrecerii so
cialiste, organele şi organizaţiile 
sindicale să concentreze eforturile 
şi energia creatoare a muncitori
lor, inginerilor şi tehnicienilor spre 
sarcinile caracteristice fiecărei în
treprinderi din industrie, construc
ţii şi transporturi, acordînd cea 
mai mare atenţie folosirii cit mai 
depline a capacităţilor de produc
ţie, creşterii indicilor intensivi şi 
extensivi ai maşinilor, agregatelor 
şi instalaţiilor, utilizării eficiente 
şi cit mai raţionale a timpului de 
lucru şi a forţei de muncă în 
scopul sporirii continue a produc
tivităţii muncii, îmbunătăţirii cali
tăţii produselor, realizării la timp 
a volumului de investiţii, recupe
rării rămînerilor in urmă în unele 
întreprinderi şi şantiere, atingerii 
parametrilor proiectaţi, ridicării 
rentabilităţii fiecărei unităţi şi pro
dus în parte.

0  linie

tehnologică

modernă
uzina „Indepcn- 

a expediat Indus-
Dc curîud, 

denţa“ Sibiu 
triei sírmii din Cîmpia Turzii 
un utilaj pentru înfăşurarea 
sîrmei.

Utilajul — o linie tehnologi
că cu 12 compartimente — re
prezintă una din realizările 
deosebite ale colectivului de 
muncă de la „Independenţa“, 
ceea ce demonstrează că, an de 
an, se fac progrese tot mai mari 
pe linia realizării de produse 
cit mai complexe, cu parametri 
funcţionali şi calitativi superiori.

In curînd, se va realiza şi ex
pedia aceluiaşi beneficiar o altă 
asemenea linie tehnologică fo
losită la înfăşurarea sîrmei.

Comitetele sindicatelor din în
treprinderile agricole de stat şi de 
mecanizare a agriculturii sínt che
mate să mobilizeze muncitorii, me
canizatorii, inginerii, tehnicienii, 
toţi lucrătorii din agricultură pen
tru realizarea la timp şi în cele 
mai bune condiţii a tuturor lucră
rilor agricole, în vederea obţinerii 
unor recolte bogate la producţia 
vegetală, pentru realizarea unei 
productivităţi cit mai înalte în sec
torul zootehnic, asigurînd aprovi
zionarea industriei cu materii pri
me şi a populaţiei cu produse 
agroalimentare.

Sindicatele din comerţ, coope
raţie şi din celelalte sectoare de 
deservire trebuie să dezvolte în 
conştiinţa tuturor lucrătorilor sen
timentul înaltei îndatoriri faţă de 
obligaţiile profesionale, atitudinea 
pătrunsă de solicitudine faţă de 
nevoile oamenilor muncii şi de ce
rinţele lor.

In domeniul învBţămîntului şi 
sănătăţii, sindicatele trebuie să mi
liteze pentru aplicarea cu consec
venţă a sarcinilor care le revin din 
Directivele Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român şi a 
legii privind dezvoltarea invăţă- 
mîntului, a Directivelor partidului 
privitoare la ocrotirea sănătăţii 
publice.

Sindicatele din întreprinderi, 
instituţii şi din comune sínt che
mate să intensifice munca politică 
şi cultural-cducativă pentru dez
voltarea conştiinţei socialiste a ma
selor. Ele au datoria de a face 
larg cunoscută politica internă şi 
externă a partidului şi statului 
nostru, munca eroică a clasei 
muncitoare, a întregului popor 
pentru edificarea României socia
liste.

Luînd parte activă la organiza
rea de către organele locale de 
partid şi de stat a acţiunilor de
dicate celei de-a XXV-a aniver
sări a eliberării patriei, consiliile 
judeţene, municipale şi orăşeneşti, 
comitetele sindicatelor sint chema
te ca, în colaborare cu alte insti
tuţii şi organizaţii de masă şi obş
teşti să asigure toate condiţiile 
desfăşurării manifestărilor cultu- 
ral-artistice, organizării de expo
ziţii care să ilustreze dezvoltarea 
economico-socială şi culturală a 
judeţelor, a expoziţiilor bienale de 
artă plastică şi artă populară a 
artiştilor amatori, a concursului al 
lX-lea al formaţiilor muzicale şi

coregrafice de amatori. Sindicatele, 
în colaborare cu organizaţiile 
U.T.C. şi organele locale ale Con
siliului Naţional de Educaţie Fi
zică şi Sport, să iniţieze acţiuni de 
masă, să extindă excursiile la 
locurile istorice şi muzee, la noile 
obiective social-economice etc.

Intîmpinînd cea de-a XXV-a a- 
niversare a eliberării patriei într-o 
atmosferă de puternică eferves
cenţă politică, economică şi so- 
cial-culturală, Consiliul Central al 
Uniunii Generale a Sindicatelor 
din România îşi exprimă convin
gerea deplină că toate organiza
ţiile sindicale şi conducerile aces
tora, toţi membrii sindicatelor — 
români, maghiari, germani şi de 
alte naţionalităţi — îşi vor inten
sifica eforturile pentru îmbunătă
ţirea calitativă a muncii în toate 
sectoarele de activitate.

„7 Noiembrie“ — cunoscuta fabrică de ciorapi din Sibiu. Clişeul nostru 
vă prezintă un aspect din secţia tricotat ciorapi din fire sintetice pentru

dame.

Doi directori despre acti
vităţile cultural-educative
(Urmare din pag I)

I.B. — In primul rînd pentru 
că baza materială de care dispun 
cluburile este necorespunzătoare. 
Despre ceea ce ne trebuie (mă re
fer la clubul „Independenţa“) am 
vorbit de prea multe ori. Măsuri 
nu s-au luat. Nu ştiu de ce, dar 
noul în activitatea culturală în- 
tîmpină încă rezistenţă. Şi apoi, 
nici fondurile noastre nu ne per
mit prea mult. Bunăoară, am or
ganizat (şi voiam să permanenti
zăm) seri de poezie. La început 
s-au bucurat de mult succes. Cind 
a început să scadă interesul pu
blic pentru arest soi de manifesta
re voiam să invităm nişte actori 
şi chiar poetul ale cărui versuri 
făceau conţinutul serii respective.

SALVAMONTUL
Oricît de bine ai calcula, în orice fel ai pregăti o excursie nu poţi 

prevedea ş i . . .  neprevăzutul. Apa- mării e înşelătoare şi potecile mun
ţilor deseori întunecoase. Dar pentru a le lumina, pentru ca oamenii 
muncii aflaţi la odihnă să aducă cu siguranţă ceva din briza mării şi 
din aerul proaspăt al înălţimilor, alţi semeni veghează. La mare salva- 
marul îţi urmăreşte atent din barcă mişcările ritmice ale braţelor şi e 
gata întotdeauna să intervină în calea obosirii lor. La munte pînă în 
acest an nu era organizat un astfel de serviciu. Iată însă că nu de mult 
H.C.M.-ul 140 a prevăzut crearea echipelor salvamont. Alpinişti şi tu
rişti cu mare experienţă, dotaţi cu posibilităţi de prim ajutor sínt gata 
să intervină in cadrul accidentelor întîmplate în condiţii deosebite, in 
care, turistul obişnuit nu s-ar putea descurca. „Sibiul a şi organizat 
aceste echipe —■ ne mărturiseşte inspectorul Direcţiei sanitare, medicul 
Iosif Lulay. Din ele fac parte şi 3 medici. Dar noi am mers şi mai de
parte. La orice cabană turistul va găsi o trusă de prim ajutor în posesia 
cabanierului. Aceasta în cazul unor mici zgîrieturi sau răni. Şi chiar 
contra cost, anumite medicamente. Pe toate traseele turistice am orga
nizat puncte de prim ajutor medical. Iată care sínt: dispensarul medical 
Arpaşu de Jos şi punctul sanitar Arpaşu de Sus, dispensarul medical 
Cîrţişoara, dispensarul medical Porumbacu de Jos şi punctul sanitar 
Porumbacu de Sus, dispensarul medical Avrig, dispensarul medical Ra- 
coviţa şi punctul sanitar Sebeşul de Sus, dispensarele medicale din Ră
şinari, Orlat, Sălişte, Turnu Roşu, Sadu şi punctul sanitar Sădurel. La 
aceste unităţi bolnavii vor fi transportaţi cu maşinile staţiei de salvare“.

Tot cu această ocazie am aflat că tovarăşii de la Direcţia sanitară 
judeţeană sínt pregătiţi să editeze un ghid deosebit de interesant. Aşa- 
zisul ghid salvamont îşi propune să cuprindă o hartă cu toate traseele 
turistice din judeţ. Pe acestea- vor fi marcate cabanele şi, ceea ce este 
şi mai important,'punctele de prim-ajutor. Fiind în posesia unui astfel de 
ghid, orice s-ar întîmpla, turistul ştie unde se poate adresa pentru asis
tenţă medicală, unde pentru un simplu pansament şi unde poate găsi 
un medic. în ghid vor fi notate şi indicaţii cu privire la echipament, la 
regulile de odihnă şi efort, la alimentaţie etc. Nu vor fi omise nici adre
sele exacte şi numerele de telefon ale spitalelor şi staţiei de salvare.

Toate aceste măsuri pe linie turistică-sanitară, luate în ultimul timp 
sínt încă o dovadă a grijii pe care partidul şi statul nostru o poartă 
oamenilor muncii.

ALEXANDRU GRAD

N-am putut pentru c ă . .. nu ni 
s-au aprobat fonduri. Deşi se mai 
cheltuiesc bani fără nici un rost 
cu alte treburi mărunte.

M.S. — După cum ştiţi, în Si
biu sínt multe întreprinderi care 
n-au club. Ar fi bine dacă acestea 
şi-ar încadra o parte din acţiu
nile cultural-educative în cluburile 
existente: „Flamura roşie“, „Li
bertatea“, „Drapelul roşu“, de e- 
xemplu, la clubul „7 Noiembrie".

I.B. — Uzina mecanică, Uzina 
de reparaţii, Uzina electrică, „Ba
lanţa“, la clubul C.F.R. Dacă şi 
aceste întreprinderi ar contribui fi
nanciar la realizarea unor acţiuni 
cred că ar fi foarte bine. Mă gîn- 
desc la lucruri de mai mare am
ploare şi importanţă — simpo
zioane educative la care să parti
cipe specialişti nu numai din Si
biu ci şi din oraşe universitare; 
procurarea de filme, diafilme, 
magnetofoane şi, în general, apa
ratura strict necesară unei activi
tăţi corespunzătoare. In urma unei 
anchete ne-am convins că altfel 
nu se poate. Oamenii cer acţiuni 
interesante.

„De 
e tc .

Rep. — Cîteva cuvinte despre 
îndrumarea şi controlul cluburilor 
din partea comitetelor sindicale.

M.S. — In general comisiile 
muncii cultural-educative nu-şi 
trăiesc viaţa.

I.B. — Desfăşoară o activitate 
formală rezumîndu-se la întocmi
rea unor planuri care rămîn nu
mai pe hîrtie. îndrumarea se re
duce, în multe cazuri, la un con
trol mecanicist: „Ce acţiuni s-au 
întreprins?“, „Cîţi participanţi?“, 

ce nu merge televizorul?“ 
. etc . . .  Propriu-zis, îndru

marea lipseşte. Se dau nişte sar
cini şi cam atît (mă refer la co
mitetul de sindicat).

M.S. — Sínt doi-trei tovarăşi 
care ne ajută, restul fac figura
ţie (mă refer la comisia muncii 
cultural-educative din fabrică).

I.B. — Şi apoi ni se cer o gră
madă de formalităţi. Pînă să pui 
în practică ceva nou trebuie să faci 
referate peste referate, să ceri a- 
probări peste aprobări.

Rep. — Deci, după părerea dvs. 
vă mai luptaţi cu birocratismul.

I.B. — Destul de des.

Uartoîî Ia iarovizai
Pentru a realiza producţii spori

te la cartofii de vară, cooperatorii 
din Cornăţel, brigada Caşolţ, au 
pus la iarovizat o cantitate de 9 
tone tuberculi din soiul Gülbaba. 
Specialistul unităţii, inginerul Ni-

colae Rucăreanu, ne informează că 
au fost luate toate măsurile pentru 
păstrarea unor temperaturi con
stante în camera de iarovizare, 
conform indicaţiior tehnice.

0 instalaţie modernă de vopsire
La uzina „Automecanica“ din 

Mediaş este în curs de finisare 
noua instalaţie de vopsire. Vopsi- 
toria este formată dintr-un tunel 
de degresare, două tunele de vop
sire şi două tunele de uscare, care 
sínt deservite de două transbor-

Economii 
la preţul de cost

în primele două luni ale anului 
întreprinderea „13 Decembrie“ — 
Sibiu şi-a depăşit sarcina de redu
cere a preţului de cost, realizînd 
o economie de 7,70 lei la mia de 
lei producţie marfă.

Totalul economiei la preţul de 
cost pe această perioadă este de 
121 000 lei, cifră de bun augur şi 
imbold în viitoarea etapă a aces
tui an hotărîtor al cincinalului.

doare mecanizate, prevăzute cu 
trolii acţionate electric. Aceste 
transbordoare vor face trecerea au
tospecialelor dintr-un tunel în al
tul.

Peste cîteva zile moderna insta
laţie va intra în probe tehnologice.

întreprinderi evidenţiate
în întrecerea socialistă

Ieri după-amiază, în sala clubu
lui C.F.R. din Sibiu, delegatul Uni
unii sindicatelor din întreprinderile 
economiei forestiere, Victor Gîr- 
joabă a înmînat întreprinderii de 
reparaţii, utilaje şi mecanisme Si
biu diploma de întreprindere frun
taşă pe ramură, în întrecerea so
cialistă pe 1968.

Acest eveniment, de o deosebită 
importanţă pentru colectivul în
treprinderii, a avut loc ca urmare 
a rezultatelor deosebite obţinute în 
realizarea tuturor indicatorilor de 
plan. Planul producţiei globale a 
fost depăşit cu 4,9 la sută, iar cel 
al producţiei marfă cu 3,9 la sută. 
Au fost produse peste sarcina pla
nificată: 418 tone maşini şi utilaje 
pentru exploatarea şi prelucrarea 
lemnului, piese de schimb în va
loare de peste 280 000 lei, pînză 
fierăstraie de peste un milion lei 
etc., iar sarcina de productivitate 
a muncii a fost îndeplinită în pro
porţie de 111,6 la sută.

La obţinerea acestor rezultate au 
contribuit din plin realizarea celor 
449 de măsuri tehnico-organizato- 
rice, aplicarea în producţie a 36 
inovaţii, cit şi a unui număr de 15 
studii şi măsuri privind perfecţio
narea organizării producţiei şi a 
muncii, cu o eficienţă ce a depăşit 
suma de 4 milioane lei.

Toate acestea au fost posi
bile prin aportul harnicului colec
tiv de la I.R.U.M., care a desfăşu
rat o largă întrecere socialistă pe 
obiective ca: îmbunătăţirea calită
ţii produselor, economisirea de 
metal, obţinerea de economii la 
preţul de cost etc.

în cadrul festivităţii ce a avut 
loc, muncitorii loan Belaşcu, Ni- 
colae Săpun, loan Dumitru, şeful 
de secţie Vlăduţ Mihu şi inginerul 
Nicolae Cosma şi-au exprimat 
bucuria prilejuită de acordarea di
plomei de întreprindere evidenţia
tă pe ramură, angajîndu-se la rea
lizări şi mai mari pentru anul în 
curs.

Ca răsplată a strădaniilor depuse 
în realizarea sarcinilor de plan, fa
bricii „Victoria“ din Sibiu i-a fost 
acordată diploma de întreprindere

evidenţiată pe ramură, în întrece
rea socialistă pe 1968.

Festivitatea de acordare a diplo
mei s-a desfăşurat în prezenţa unor 
reprezentanţi ai Comitetelor jude
ţean şi municipal de partid*
delegaţi ai Uniunii sindica
telor din întreprinderile in
dustriei bunurilor de consum 
şi Direcţiei generale, activişti ai 
Consiliului municipal al sindicate
lor, muncitori, tehnicieni, ingineri 
şi funcţionari, fruntaşi în întrece-' 
rea socialistă.

Cu această ocazie, inginera Elena 
Jurca, directoarea fabricii, a tre-j 
cut în revistă rezultatele obţinute 
de harnicul colectiv al întreprin
derii în anul trecut. Atît producţia 
globală, cît şi producţia marfă au 
fost realizate în proporţie de 107,2 
la sută, dîndu-se peste plan 174 
tone produse zaharoase şi 65 tone 
paste făinoase.

G contribuţie însemnată la rea-, 
lizarea sarcinilor de plan şi înde
plinirea şi depăşirea angajamente
lor luate au adus-o studiile şi mă
surile întreprinse în cadrul acţiu-l 
nii de organizare ştiinţifică a pro-' 
ducţiei şi a muncii, cu o eficienţă' 
economică de peste 3 milioane lei.il

Un obiectiv principal care a stat" 
în atenţia colectivului de muncă al1 
fabricii „Victoria“ a fost ridicarea 
necontenită a calităţii producţiei.' 
Aceasta explică şi faptul că produ
sele ei sínt tot mai mult solicitate 
pe pieţele din R. F. a Germaniei, 
Anglia, Cehoslovacia, Mongolia, 
Bulgaria şi din alte ţări.

Larga desfăşurare a întrecerii 
socialiste a contribuit din plin la 
îndeplinirea realizărilor amintite, 
ceea ce a atras după sine şi acor
darea titlului de întreprindere evi
denţiată pe ramură. In anul trecut 
au fost declaraţi fruntaşi în între
cerea socialistă 98 muncitori, prin
tre care şi Maria Hariga, Ioana Pu- 
jină şi Maria Balasch, care, in 
cuvîntul lor la această festivitate, 
s-au angajat, în numele întregului 
colectiv, să îndeplinească în ace
leaşi condiţii şi sarcinile anului în 
curs.

I.C.

IMn m u n c a  o rg an e«  
lo r  şi o rg a n iz a ţ i i lo r  

d e  p a r t id
•  Ridicarea eficienţei economice 

a întreprinderii este una din pre
ocupările de bază ale comitetului 
de partid de la uzina „Automeca
nica“ din Mediaş, ale tuturor comu
niştilor de aici. Întrucît colectivul 
de muncă al acestei întreprinderi 
a obţinut în anul care a trecut 
rezultate bune în acţiunea de eco
nomisire a metalului, comitetul de 
partid nu a neglijat nici în acest 
an această importantă acţiune. 
Iată de ce în plenara din luna fe
bruarie reducerea metalului a fost 
problema care a figurat pe ordi
nea de zi. Din materialul prezen
tat a reieşit că, cu toate că în a- 
nul 1968 s-au economisit 72,5 tone 
metal, faţă de 41 tone angajament, 
au existat şi unele lipsuri în buna 
folosire şi gospodărire a acestuia. 
Pentru ca în anul 1969 economiile 
în această direcţie să fie şi mai 
substanţiale, în planul de măsuri 
adoptat cu ocazia plenarei au fost 
prevăzute obiective precise care, 
realizate, vor duce la creşterea efi
cienţei economice a întreprinderii. 
Printre măsurile stabilite amintim 
reducerea cu 1 la sută a consumu
lui de metal, reducerea derogărilor 
de la consumurile specifice, care în 
anul trecut au fost destul de 
multe.

•  în primele luni ale anului 
1969 la uzina „Emailul roşu“ 
din Mediaş, cheltuielile la produc
ţia marfă vîndută şi încasată au

fost depăşite. Pentru a se remedia 
situaţia creată, în şedinţa de bi
rou a comitetului de partid au fost 
analizate cauzele care au influen
ţat creşterea acestor cheltuieli. în 
discuţiile purtate au fost dezvăluite 
unele carenţe asupra cărora comi
tetul de partid, comitetul de direc
ţie şi toţi comuniştii vor trebui 
să-şi îndrepte atenţia. Pentru a se 
ajunge la un rezultat pozitiv, aces
te probleme vor fi discutate şi în 
cadrul unei plenare lărgite a co
mitetului de partid, la care vor 
lua parte toate birourile organiza
ţiilor de bază. Vor fi stabilite, a- 
poi, cele mai eficiente măsuri me
nite să ducă la redresarea situaţiei 
din uzină.

De altfel reducerea cheltuielilor 
neeconomicoase a constituit una 
din problemele care au făcut obiec
tul analizei adunărilor generale ale 
mai multor organizaţii de bază. 
Comuniştii din cadrul sectorului 
email au dezbătut unele aspecte 
privind calitatea produselor, con
sumul de email, folosirea la în
treaga capacitate a maşinilor şi 
utilajelor, folosirea timpului de lu
cru. Rezultatul analizei este edifi
cator. în urma măsurilor stabilite 
s-a reuşit ca, pe două luni, această 
secţie să realizeze o economie de 
peste 1 000 kg email.

E. SANDU 
A. SZOMBORI

Izvorul alb

Panoul de comandă a noilor instalaţii de fritare a topiturii de la uzina „Emailul roşu“ Mediaş

Auzisem de mult despre hărnicia 
îngrijitorilor-mulgători de la ferma 
zootehnică a I.A.S. Ruja. In noua 
structură organizatorică, conduce
rea fermei şi lucrătorii de aici se 
străduiesc să se încadreze în vas
tul proces de modernizare a pro
ducţiei. Dintr-o discuţie avută cu 
şeful de fermă, Romulus Cîmpu, 
am desprins ideea perfecţionării 
în permanenţă a stilului şi meto
delor de muncă, a valorificării în 
chip superior a potenţialului teh
nic şi material de care dispune 
ferma.

— în acest an — ne spune şe
ful fermei — în faţa lucrătorilor 
şi a tehnicienilor noştri stau sar
cini importante pentru a căror rea 
lizare s-au stabilit din timp m ă
suri corespunzătoare. Avem de rea
lizat 3 240 litri lapte de la fiecai 
vacă furajată şi de livrat pest. 
200 tone carne de porc.

— Au trecut aproape trei luni 
din acest an. Ce ne puteţi spune 
despre producţia de lapte realiza: 
pînă în prezent?

— Mai întîi aş vrea să remarc 
optimismul şi încrederea exprimate 
de marea majoritate a lucrătorilor 
noştri în posibilităţile de realizare 
a sarcinilor de plan. Ei au în ve

dere faptul că ferma noastră dis
pune de o suprafaţă totală de 
638 hectare, de pe care se poate 
realiza o puternică bază furajeră. 
De asemenea, loturile noastre de 
animale sínt formate numai din 
rase de mare valoare biologică, ca
pabile să exploateze raţional con
diţiile de producţie ridicată pe care 
noi le-am creat. De altfel rezulta
tele obţinute pînă în prezent con
firmă pe deplin acest lucru. Pro
ducţia zilnică de lapte este de 10 
litri de la fiecare vacă furajată. 
Există toate premisele ca pînă la 
finele trimestrului să livrăm circa 
un vagon de lapte peste plan.

Discuţia am continuat-o cu me
dicul veterinar Hans Ritter, care 
ne-a declarat: „Zootehnia este un 
sector de muncă care îţi dă multe 
satisfacţii. De 40 de ani mă îngri
jesc de sănătatea animalelor. Noi, 
zootehniştii, considerăm că dacă a- 
vem animale bine îngrijite, vigu
roase, putem obţine de la ele şi 
producţii sporite de carne şi lapte 
De aceea furajarea, selecţia, re
producţia şi îngrijirea sanitar-ve- 
terinară constituie factori primor
diali în preocuparea noastră de zi 
cu zi. Respectînd cu stricteţe a- 
ceste cerinţe, aplicînd programul

de grajd, îngrijitorii-mulgători au 
reuşit adevărate recorduri

— Aţi putea să ne daţi şi cîteva 
exemple?

— Avem foarte mulţi oameni 
destoinici care au depăşit, prin 
vasta lor experienţă acumulată în 
10—15 ani de cînd lucrează aici, 
nivelul obişnuit al unui îngrijitor- 
mulgător, situîndu-se pe treapta 
superioară a unei măiestrii profe
sionale. Am să vă dau două exem
ple. Mihai Gabel are în îngrijire 
14 vaci de la care livrează zilnic 
230 litri lapte. loan Zămăcău. de 
la acelaşi număr de vad, realizea
ză zilnic între 210 şi 220 litri lap
te. Obţinerea în timpul iernii a 11 
litri lapte zilnic, cît am realizat in 
ianuarie şi februarie de la fiecare 
vacă furajată, poate fi considerată 
o performanţă. în ferma noastră 
avem vaci de la care se mulg zil
nic peste 30 litri lapte.

înainte de a pleca de la fermă 
am mai zăbovit cîteva minute la 
rampa de încărcare. O cisternă 
plină de lapte pleca spre centi He 
de desfacere sau prelucrare. .1. ve
nit alta in locul ei şi minute în 
şir un şuvoi de lapte, ca un izvor 
alb, se revărsa în cisterne.

ION ANDREI
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Conferinţa 
am ericano- 
vietnam eză  
d e Ia Paris

Paris 20. — Corespondentul A- 
gerpres, Georges Dascal, transmite: 
Joi a avut loc la Paris cea de-a 
9-a şedinţă plenară a Conferinţei 
asupra Vietnamului. Şeful delega
ţiei Frontului Naţional de Elibe
rare din Vietnamul de Sud, Tran 
Buu Kiem, care a luat primul cu- 
vîntul, a reînnoit cererea retragerii 
totale şi necondiţionate a trupelor 
americane din Vietnamul de Sud. 
El a criticat energic proiectul a- 
nunţat de Administraţia americană 
de a reduce efectivul trupelor sale 
în măsura în care autorităţile sai- 
goneze le-ar putea înlocui cu trupe 
proprii. Aceasta, a arătat Tran Buu 
Kiem, echivalează cu perpetuarea 
prezenţei trupelor americane în a- 
ceastă regiune, dat fiind că Saigo
nul nu are posibilitatea de a le 
înlocui. El a subliniat că forţele 
patriotice din Vietnamul de Sud 
„nu vor înceta lupta atît timp cît 
S.U.A. vor continua agresiunea 
lor“.

Reprezentantul R.D. Vietnam, 
Xuan Thuy, a subliniat la rîndul 
său că „poporul vietnamez nu cere 
reducerea efectivelor, ci pur şi sim
plu retragerea din Vietnamul de 
Sud a trupelor S.U.A. şi ale alia
ţilor lor“. Referindu-se la declara
ţiile făcute de preşedintele Nixon 
în conferinţa sa de presă din 14 
martie, Xuan Thuy a demonstrat 
că Statele Unite nu fac nici un pas 
în direcţia păcii. Au luat, de ase
menea, cuvîntul reprezentanţii 
Statelor Unite şi autorităţilor sai- 
goneze, care au reafirmat poziţiile 
formulate în şedinţele precedente. 
Discuţiile pe marginea declaraţiilor 
s-au încheiat după 25 de minute. 
Cercurile conferinţei arată că lu
crările desfăşurate pînă acum nu 
au înregistrat nici un progres.

Următoarea şedinţă va avea loc 
joia viitoare.

La Geneva CONTINUĂ LUCRĂRILE 
COMITETULUI CELOR 18 STATE 

PENTRU DEZARMARE
Geneva 20 — Corespondentul

Agerpres, H. Liman, transmite: Şe
dinţa de joi dimineaţa a Comite
tului celor 18 state pentru dezar
mare a fost deschisă de şeful de
legaţiei nigeriene, Sule Kolo, care 
s-a ocupat, îndeosebi, de problema 
dezarmării nucleare. El a arătat că 
Tratatul de neproliferare a arme
lor nucleare nu poate fi izolat de 
celelalte măsuri de dezarmare, aşa 
cum reiese de altfel şi din artico
lul 4 al tratatului. în continuare, 
vorbitorul şi-a exprimat regretul 
că nu au început încă negocieri 
bilaterale americano-sovietice cu 
privire la limitarea armelor stra
tegice ofensive şi a rachetelor de 
transportare la ţintă ca şi a siste
melor de apărare balistice, subli
niind necesitatea unor asemenea 
convorbiri în completarea şi lăr
girea prevederilor tratatului de ne
proliferare a armelor nucleare. El 
s-a declarat sceptic cu privire la 
utilitatea lărgirii componenţei co
mitetului. Vorbitorul a sugerat ca 
pe agenda conferinţei să fie în
scrise următoarele probleme prio
ritare: încetarea cursei înarmărilor 
nucleare, dezarmarea nucleară, in
terzicerea folosirii armelor chimice 
şi bacteriologice, folosirea paşnică 
a fundului mărilor şi oceanelor, 
dezarmarea generală şi totală. El 
a adăugat că lucrările comitetului 
trebuie să ducă la încheierea unui 
acord pentru interzicerea explozii
lor nucleare subterane, a unui a- 
cord de interzicere a producţiei de 
materiale fisionabile în scopuri mi
litare, şi a unui acord pentru in
terzicerea diversificării arsenalelor 
existente.

Delegatul britanic, Ivor Porter, 
referindu-se la tratatul de neproli
ferare nucleară, a subliniat că efi
cienţa lui este dependentă de ade
ziunea tuturor statelor nucleare, 
inclusiv a celor care posedă o teh
nologie nucleară dezvoltată. Tra
tatul trebuie să constituie un punct 
de plecare în viitoarele tratative 
pentru dezarmare, întocmai cum a- 
cela.şi obiectiv se impune viitoare
lor negocieri sovieto-americane 
astfel, încît să se poată realiza un 
climat de încredere între state. 
Vorbitorul s-a pronunţat în favoa
rea încheierii unui acord pentru 
interzicerea exploziilor subterane. 
El a amintit că anul trecut dele-

Atacurile detaşamentelor F.N.E. 
din ultimele 24 de ore

Saigon 20 (Agerpres). — Pentru 
a doua oară în decurs de 24 de 
ore, marea bază aeronavală ame
ricană de la Da Nang a fost bom
bardată în cursul nopţii de miercuri 
spre jói de forţele Frontului Na
ţional de Eliberare din Vietnamul 
de Sud — anunţă corespondentul 
agenţiei France Presse. Totodată, 
patrioţii au lansat rachete asupra 
bazei deţinute de americani în re
giunea Muntelui de Marmură, un
de sínt instalate elicoptere ale puş
caşilor marini.

Baza militară americană de la 
Long Binh, situată la numai 30

kilometri de capitala sud-vietna- 
meză, a fost de asemenea atacată. 
După cum se ştie, această bază a- 
dăposteşte cartierul general al in
fanteriei americane. Potrivit rela
tărilor agenţiilor de presă, 25 de 
poziţii ale forţelor militare ale 
S.U.A. şi ale trupelor saigoneze au 
fost obiectivele atacurilor iniţiate 
de detaşamentele F.N.E. în cursul 
nopţii de miercuri spre joi.

Bombardierele grele americane 
„B-52“ au efectuat noi raiduri în 
sectoarele Tay Ninh, Lai Khe şi 
Long Binh, pentru a ataca poziţiile 
patrioţilor.

gaţia britanică a propus încheierea 
unui acord asupra interzicerii ar
melor chimice şi bacteriologice, 
precizînd că aceasta ar constitui 
un progres pe drumul spre dezar
marea generală şi totală. Un ase
menea tratat ar întări prevederile 
acordului din 1925 cu privire la 
interzicerea producţiei şi folosirii 
armelor chimice. Delegatul brita
nic a apreciat că propunerea so
vietică cu privire la folosirea în 
scopuri paşnice a fundului mărilor 
şi oceanelor conţine unele puncte 
demne de a fi luate în discuţie, 
în încheiere, el a insistat asupra 
ideii că obiectivul final al comite
tului trebuie să fie dezarmarea ge
nerală şi totală.

Şeful delegaţiei canadiene, Geor
ge Ignatieff, şi-a exprimat dorinţa 
ca Tratatul de neproliferare a ar
melor nucleare să capete un ca
racter universal, considerîndu-1 un 
preludiu la controlul şi limitarea 
armamentelor. El a precizat, de a- 
semenea, că tratatul trebuie con
ceput ca o obligaţie de a adopta 
alte măsuri de dezarmare. Pentru 
aceasta, primordial este să înceteze 
cursa înarmărilor între Statele 
Unite şi U.R.S.S. fără de care tra
tatul îşi va pierde eficienţa. în 
acest Sens se impun de urgenţă 
negocieri bilaterale cu privire la 
limitarea înarmărilor cu rachete 
nucleare. De asemenea, este nece
sară încheierea unui acord care să 
completeze cele existente cu pri
vire la exploziile nucleare şi care 
au un caracter parţial. Delegatul 
canadian s-a pronunţat la rîndu-i 
în favoarea interzicerii producţiei 
de materiale fisionabile în scopuri 
militare. El a precizat că reduce
rea arsenalelor nucleare existente 
constituie o sarcină imediată. Vor
bitorul şi-a exprimat speranţa că 
Franţa îşi va relua locul în comitet 
pentru a-şi aduce contribuţia la 
lucrările conferinţei. De asemenea, 
a adăugat Ignatieff, într-un viitor 
apropiat, comitetul va trebui să ia 
în considerare modul cum R. P. 
Chineză ar putea să se asocieze la 
tratativele de dezarmare. După pă
rerea guvernului canadian, aceste 
două puteri nucleare nu pot lipsi 
din actuala componenţă a comite
tului. Vorbitorul a încheiat men- 
ţionînd că înscrierea pe ordinea de 
zi a conferinţei a problemei folo
sirii în scopuri paşnice a fundului 
mărilor şi oceanelor,nu trebuie să 
înlăture discuţiile paralele asupra 
încetării cursei înarmărilor nu
cleare şi pentru dezarmarea nu
cleară.

Delegaţia guverna
mentală română 
şi-a încheiat vizita 
la Singapore
Singapore 20 (Agerpres). — De

legaţia guvernamentală română, 
condusă de tovarăşul Gheorghe 
Rădulescu, vicepreşedinte al Con
siliului de Miniştri, şi-a încheiat 
joi vizita în Singapore. înainte de 
plecare a avut loc o conferinţă de 
presă în cursul căreia conducătorul 
delegaţiei a subliniat că ambele 
guverne au fost de acord să stu
dieze problema cooperării în dife
rite domenii, printre care indus
triile de prelucrare a lemnului, de

utilaje agricole şi alte maşini, pre
cum şi petrochimică. România va 
importa din Singapore pneuri 
pentru autovehicule, mobilă şi ar
ticole de metal şi, la rîndul său, 
va exporta tractoare, maşini-unel- 
te şi îngrăşăminte. S-a stabilit 
formarea unei Societăţi mixte pen
tru promovarea comerţului între 
România şi Singapore. în cursul 
întrevederilor s-a abordat şi pers
pectiva relaţiilor culturale dintre 
cele două ţări.

CONFERINŢA DE PRESA
A TOVARĂŞULUI
GH. RĂDULESCU ÍN MALAYA

Kaula Lumpur 20 (Agerpres). —• 
Vicepreşedintele Consiliului de 
Miniştri, Gheorghe Rădulescu, a 
sosit joi în Malaya, în fruntea unei 
delegaţii guvernamentale române 
în vederea unor discuţii asupra 
relaţiilor comerciale şi economice, 
în cursul şederii sale, Gheorghe 
Rădulescu se va întîlni cu vice- 
prim-ministrul, Tunku Abdul Ha
zak, şi cu membri ai guvernului.

Răspunzînd întrebărilor puse de 
ziarişti, în cadrul unei conferinţe 
de presă organizată imediat după 
sosire, tovarăşul Gheorghe Rădu
lescu a relevat că delegaţia guver
namentală română,, va discuta dez
voltarea relaţiilor economice şi 
comerciale şi, în deosebi, elabo
rarea unui acord comercial. Noi 
sîntem, de asemenea, dispuşi să 
discutăm orice alte probleme cu 
oficialităţile ţării — a spus el. 
întrebat dacă acest lucru va inclu
de stabilirea relaţiilor diplomatice, 
conducătorul delegaţiei a arătat că 
se poate discuta această problemă 
dacă partenerii la convorbiri do
resc. „Politica României este de a 
stabili relaţii diplomatice cu toate 
ţările, indiferent de sistemul lor 
social şi politic“.

Vicepreşedintele Consiliului de 
'Miniştri s-a referit în cursul con
ferinţei de presă şi la vizitele în
treprinse în Australia şi Noua 
Zeelandă, pe care le-a caracterizat 
ca fiind „foarte reuşite“. S-a rea

mintit cu acest prilej că România 
a încheiat cu Australia un memo
randum de înţelegere pentru pro
movarea pe mai departe a relaţii
lor economice, cele două ţări sta
bilind un comitet mixt pentru 
promovarea acestora. în Noua Zee
landă a fost încheiat un acord co
mercial şi au fost stabilite relaţii 
diplomatice. „Noi considerăm că 
aceste vizite au fost foarte utile, 
ele constituind o contribuţie la 
dezvoltarea relaţiilor dintre ţările 
noastre“.

A dunarea festivă 
de la B udapesta

Participarea tovarăşului Gh. Apostol
Budapesta 20. — Corespon

dentul Agerpres, Al. Pintea, 
transmite: Poporul ungar sărbă
toreşte la 21 martie aniversarea 
a 50 de ani de la proclamarea 
Republicii Sovietice Ungare 
din 1919. Cu acest prilej, joi, 
în clădirea Parlamentului din 
Budapesta, a avut loc o adunare 
festivă. La adunare au luat 
parte Janos Kadar, prim-secre- 
tar al C.C. al P.M.S.U., Losonczi 
Pal, preşedintele Consiliului 
Prezidenţial al Republicii Popu
lare Ungare, Jeno Fock, preşe
dintele Guvernului Revoluţionar 
Muncitoresc Ţărănesc Ungar, şi 
alţi conducători de partid şi de 
stat, veterani ai mişcării munci
toreşti, oameni de ştiinţă, artă 
şi cultură, membri ai corpului 
diplomatic. Au luat parte, de 
asemenea, delegaţii de partid şi 
guvernamentale din Bulgaria, 
Cehoslovacia, R.D. Germană, 
Iugoslavia, Polonia, România, 
Uniunea Sovietică, sosite în Un
garia la invitaţia C.C. al 
P.M.S.U. şi a guvernului ungar 
pentru a participa la manifes
tările consacrate aniversării 
proclamării Republicii Sovietice 
Ungare. Delegaţia Republicii 
Socialiste România este condusă 
de tovarăşul Gheorghe Apostol, 
membru al Comitetului Execu
tiv, al Prezidiului Permanent al 
C.C. al P.C.R., preşedintele U- 
niunii Generale a Sindicatelor 
din România.

Tovarăşul Kallai Gyula, 
membru al Biroului Politic al 
C.C. al P.M.S.U., preşedintele

Consiliului Naţional al Frontu
lui Popular Patriotic din Un
garia, a prezentat raportul con
sacrat acestui eveniment.

în  cadrul adunării au rostit, 
de asemenea, cuvîntări de salut 
conducătorii delegaţiilor străine 
prezente la adunare.

Cuvîntul de salut din partea 
delegaţiei Republicii Socialiste 
România a fost rostit de tova
răşul Gheorghe Apostol.

Cu prilejul aniversării a 50 de 
ani de la proclamarea Republicii 
Sovietice Ungare, Consiliul
Prezidenţial al Republicii Popu
lare Ungare a oferit joi seara 
o recepţie în saloanele clădirii 
Parlamentului ungar.

■fr
! Joi dimineaţa, delegaţia de 
partid şi guvernamentală a Re
publicii Socialiste România,
condusă de tovarăşul Gheorghe 
Apostol, împreună cu ceilalţi 
oaspeţi din străinătate, a vizitat 
expoziţia consacrată aniversării 
a 50 de ani de la proclamarea 
Republicii Sovietice Ungare.

!: ' *
; La Budapesta a avut loc o se
siune ştiinţifică, organizată sub 
egida Academiei de ştiinţe din 
Ungaria, cu prilejul aniversării a 
50 de ani de la proclamarea 
Republicii Sovietice Ungare. La 
sesiune a participat şi o delega
ţie de istorici din Republica So
cialistă România.

Ocuparea Ânguslieî viu criticata de 
cercurile afro-asiafice de ia O. N. U.

New York 20 (Agerpres). — De
barcarea unor detaşamente militare 
engleze în insula Anguilla a sus
citat vii critici în cercurile afro- 
asiatice de la O.N.U. în  ciuda opo
ziţiei delegatului Marii Britanii, 
Comitetul special O.N.U. pentru 
decolonizare a hotărît să considere

S til nou la Casa Albă
(Urmare din pag. I)

Îmbrăţişările şi strîngerile de 
mînă au cedat locul atitudinii 
reţinute. L.B.J., temperament 
exuberant, obişnuia să sărute 
pe obraji soţiile membrilor Con
gresului sau ale administraţiei. 
Nixon însă este mult mai re
zervat.

Protocolul micilor dineuri in
time impunea ţinută cu cravată 
neagră. Soţii Nixon obişnuiesc 
să dea doar unul pe săptămînă. 
De fiecare dată sínt invitate opt 
sau zece persoane, motiv pen
tru  care dineurile au devenit 
foarte apreciate. Pentru dineu
rile de gală, protocolul a pre
văzut suprimarea micilor mese 
rotunde pe care le foloseau 
soţii Kennedy şi Johnson şi în
locuirea lor cu una mare în 
formă de U.

Corpul diplomatic a întîmpi- 
nat cu căldură schimbarea sti
lului: cravata albă oferă diplo
maţilor prilejul de a-şi purta 
toate decoraţiile. Departe de 
Casa Albă, noul cod a provocat, 
atît satisfacţie, cit şi nemulţu
mire în rîndul persoanelor apa
rent dezinteresate. Vînzătorii de 
cămăşi şi cravate s-au trezit 
dintr-odată asaltaţi, în schimb 
viticultorii californieni, repro
şează şi acum lui Nixon, născut 
în statul lor, că serveşte vinuri 
franţuzeşti.

Recepţia dată de soţii Nixon 
celor 33Ó de diplomaţi şi soţiilor 
acestora a fost descrisă de „The 
New York Times“ în următorii 
termeni: „Invitaţii bărbaţi în
treceau de departe în extrava

ganţă majoritatea femeilor. 
Ambasadorii din Europa şi A- 
merica Latină erau împodobiţi 
ca nişte brazi de Crăciun, că
măşile scrobite le erau brăzdate 
de panglici largi cu culori vii. 
Ambasadorii din Africa stră
luceau în bogatele lor veşminte 
indigene“.

„Dr. Guillermo Sevilla-Saca- 
sa, din Nicaragua, a dat tonul. 
Cu 43 de medalii brăzdîndu-i 
pieptul, a produs un zgomot a- 
surzitor în momentul în care a 
strîns mîna preşedintelui“.

. . .  Soţii Nixon intenţionează 
să aducă doar cîteva schimbări 
apartamentelor particulare. Au 
instalat mobile personale şi vor 
transforma probabil unele ca
mere. Preşedintele şi-a instalat 
biroul în salonul Lincoln. Doam
na Nixon a admirat lucrările 
decorative executate de Jacque
line Kennedy în încăperile pu
blice ale Casei Albe şi nu are 
de gînd să le aducă nici o mo
dificare.

în schimb, vizitatorii aripei 
de vest, unde asistenţii preşe
dintelui îşi au birourile, au 
constatat că „Op Art“-ul a dis
părut de pe pereţi. în locul lor 
şi-au făcut apariţia peisaje şi 
portrete.

Concomitent cu cadrul vieţii, 
decorul de lucru trădează şi el 
un stil diferit. în biroul oval ai 
Casei Albe s-au desfiinţat pos
tul de televiziune cu ecran tri
plu şi telescriptoarele agenţiilor 
de presă. Cele două posturi te
lefonice cu 36 de butoane lu
minoase fiecare, atît de dragi

lui Lyndon Johnson, au fost în
locuite de un aparat cu numai 
patru clape.

O ocazie în plus de afirmare 
a personalităţii lui Nixon s-a 
ivit cu prilejul călătoriei sale în 
Europa. Vizita preşedintelui a 
fost înainte de toate o misiune 
de recunoaştere. El a vrut să 
vadă, să asculte, să-şi formeze 
singur o opinie asupra tuturor 
problemelor şi să nu încerce să 
forţeze mîna aliaţilor săi euro
peni.

Boeing-ul prezidenţial „Air 
Force 1“, de culoare bleu-argin- 
tiu, a fost refăcut în interior, 
dar' transformările nu au fost 
divulgate. Se ştie doar că masa 
de conferinţe semicirculară uti
lizată de Kennedy şi Johnson a 
dispărut. în locul ei a apărut o 
masă clasică dreptunghiulară, 
fixată bine pe podea.

Nu a fost necesar să se îm
bunătăţească sistemul de trans
misie al avionului prezidenţial, 
deoarece funcţionează perfect. 
Oriunde s-ar afla, preşedintele 
S.U.A. poate intra în legătură 
telefonică instantanee cu oricine 
ar dori, inclusiv cu aparatele 
de la „Strategic Air Command“ 
şi submarinele sale Polaris a- 
flate în mare.

La Casa Albă, atmosfera pri
melor zile de putere, a fost cal
mă, clasică şi serioasă.

Dar, încă un amănunt: foto
grafiile cactuşilor texani care 
ornau pereţii au dispărut, fiind 
înlocuite cu gravuri patriotice 
de genul „Washington traver- 
sînd Delaware“, în mijlocul 
gheţurilor. . .

drept „o problemă urgentă“ inva
zia britanică în această insulă din 
Marea Caraibilor. „Situaţia repre
zintă o ameninţare nu numai la 
adresa populaţiei din Anguilla, a 
declarat un delegat african, dar ea 
constituie o ameninţare şi pentru 
dezvoltarea paşnică a întregii re
giuni în viitor“. Reprezentanţii 
Republicii Mali, Tanzaniei, Siriei 
şi Coastei de Fildeş au cerut „să 
fie acordată consideraţie imediat“ 
situaţiei din Anguilla. Comitetul a 
respins argumentele prezentate de 
Marea Britanie că, întrucît înteme
ierea federaţiei St. Kitts, Newis şi 
Anguilla reprezintă un „act de au
todeterminare“, situaţia de aici nu 
ar intra în preocupările acestui 
organism al O.N.U., şi a subliniat 
că acest grup de insule continuă 
să se afle sub „responsabilitatea 
colonială britanică“.

Potrivit agenţiei UPI, mai mulţi 
membri africani ai O.N.U. au ca
lificat debarcarea trupelor engleze 
în Anguilla drept „cea mai evi
dentă formă de rasism“. Ei au sub
liniat că Marea Britanie a renun
ţat să intervină în Rhodesia, unde 
puterea este deţinută în prezent 
în mod ilegal de rasiştii albi şi a 
acţionat în schimb împotriva a 
6 000 de anguillezi negri.

Comitetul special O.N.U. pentru 
decolonizare a hotărît să-l audieze 
pe Jeremiah Gumbs, un petiţionar 
din Anguilla. Acesta a cerut spri
jinul O.N.U. în legătură cu situa
ţia din insulă şi a exprimat pro
testul faţă de debarcarea trupelor 
engleze în Anguilla.

- v.
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al „scrisului“, organizat recent la Tokio de Institutul de cultură şi 

caligrafie al Japoniei

Situaţia  dm  Pakistan  
se  în ră u tă ţeşte“
9 9

Caraci 20 (Agerpres). — Minis
trul de interne pakistanez, vice
amiralul A. R. Khaf, a declarat 
miercuri seara că „situaţia din Pa
kistan este în prezent mult mai 
gravă decît în 1958, cînd a fost 
instituită legea marţială şi că a- 
ceastă situaţie se înrăutăţeşte ra
pid“. El a arătat că în timpul tul
burărilor care au avut loc în Pa
kistanul de Est au fost ucise 66 
de persoane, iar numărul victime
lor din Pakistanul de Vest nu este 
încă cunoscut. A. R. Khaf a preci
zat că forţele de poliţie şi cele 
auxiliare sínt mult prea slabe, iar 
tulburările sínt atît de răspîndite 
în ţară încît situaţia nu mai poate 
fi controlată. Ministrul de interne 
a afirmat că numeroase oraşe şi

localităţi au fost incendiate sau je
fuite, iar în Pakistanul de Est se 
face simţită o lipsă acută de ali
mente. El a lansat un apel general 
la ordine, cerîn’d 1n special mem
brilor Adunării Naţionale să ac
ţioneze în direcţia respectării legi
lor pentru a se putea restabili 
calmul.

Pe de altă parte, mişcarea gre
vistă a cuprins noi ramuri de acti
vitate. Astfel, docherii din portul 
Caraci au declarat, miercuri, din 
nou grevă. De asemenea, un întreg 
cartier industrial din apropiere de 
Caraci este ' paralizat din cauza 
grevei. In acelaşi timp lucrătorii 
întreprinderii de lucrări publice 
„Chaslum Contractors“ continuă 
greva de peste o săptămînă.

Campania electorală în dezbaterea 
partidelor vest-germane

Bonn 20 (Agerpres). — Cu 6 luni 
înainte de alegerile legislative pen
tru Bundestag, între partidele po
litice vest-germane au loc dezba
teri în care figurează campania 
electorală. Secretarul general al 
Uniunii creştin-democrate, Bruno 
Heck, a condiţionat continuarea

Ray cerc redeschiderea 
procesului său

MEMPHIS 20 (Agerpres). — Judecă
torul Preston Battle, care l-a condamnat 
pe James Earl Ray la 99 ani închisoare 
în urma unui „proces-fulger“, în cursul 
căruia acuzatul s-a recunoscut vinovat 
de asasinarea pastorului Martin Luther 
Ring, a anunţat că a primit o' scrisoare 
din partea lui Ray în care acesta cere 
redeschiderea procesului său. Judecătorul 
Battle indicase acuzatului, în timpul pro
cesului, că dacă îşi recunoaşte vinovăţia 
el va scăpa de pedeapsa capitală. Intero

gat asupra conţinutului scrisorii lui Ray, 
judecătorul a refuzat să dea alte amă
nunte.

După cum se ştie, numeroase organe 
de presă din S.U.A. au menţionat posi
bilitatea ca Ray să ceară redeschiderea 
procesului său şi să afirme existenţa unui 
complot în spatele asasinatului de la 4 
aprilie 1968, ce a avut loc în oraşul 
Memphis. Ziarele au subliniat că Ray nu 
-a aşteptat la o condamnare pe un ter

men aşa de lung in schimbul recunoaş
terii că ar fi acţionat de unul singur.

marii coaliţii de realizarea unei în
ţelegeri privind elaborarea unui 
program comun şi de consimţă- 
mîntul social-democraţilor pentru 
noua lege electorală.

Deşi cu o pondere mai mică în 
viaţa politică vest-germană, reac
ţiile politice ale Partidului liber- 
democrat sínt urmărite cu o deose
bită atenţie de către cei doi parte
neri ai marii coaliţii, U.C.D.-U.C.S. 
şi P.S.D.G. în general, se avansea
ză ideea reeditării micii coaliţii, 
dar de data aceasta într-o nouă 
configuraţie. Se ştie că Partidul li- 
ber-democrat a fost partener gu
vernamental al Uniunii creştin-de
mocrate înaintea actualei „mari 
coaliţii“. De data aceasta însă ob
servatorii politici au în vedere 
eventualitatea realizării unei coa
liţii între P.S.D. şi P.L.D. în vii
torul Bundestag. Punctul de ple
care al unor asemenea afirmaţii îl 
constituie sprijinul pe care parti
dul liber-democrat l-a acordat so- 
•■•ial-democraţilor în alegerea repre
zentantului lor, Heinemann. în 
funcţia de preşedinte al R. F. a 
Germaniei.

0. N. U.

Sesiunea
subcomitetului

tehnico-ştiintific
New York 20 (Agerpres). — La 

sediul Organizaţiei Naţiunilor 
Unite din New York se desfăşoară 
lucrările celei de-a Vl-a sesiuni a 
Subcomitetului tehnico-ştiinţific al 
Comitetului O.N.U. pentru folo
sirea spaţiului extraatmosferic în 
scopuri paşnice,, în care România 
este membră.

Luînd cuvîntul în şedinţa din 
dimineaţa zilei de 19 martie, de
legatul român, Andrei Doneaud, a 
arătat că pentru realizarea unui 
progres în activităţile spaţiale în
tr-un ritm accelerat se impune 
găsirea de noi formule de coope
rare internaţională cu participarea 
efectivă a tuturor ţărilor interesate.

După ce a subliniat că, începînd 
din acest an, România va participa 
direct la activităţile spaţiale ca ur
mare a punerii în funcţiune la 
Bucureşti a unei staţii de recepţie 
a imaginilor provenite de la sa
teliţii meteorologici, delegatul ro
mân a relevat importanţa organi
zării, sub egida O.N.U., de misiuni 
de experţi, colocvii, mese rotunde, 
sisteme de burse, pregătirea de ca
dre şi proiecte spaţiale, menţionînd 
că delegaţia română va susţine 
propunerile de natură să favori
zeze o colaborare care să răspundă 
intereselor tuturor ţărilor.

Canada

Reuniunea

Comunelor
Ottawa 20 (Agerpres). — In ur

ma numeroaselor proteste împo
triva instalării sistemului de ra
chete anti-rachete american în a- 
propierea graniţelor canadiene, Ca
mera Comunelor a Canadei a ţinut 
miercuri o . sesiune specială.

Şedinţa a fost cerută de liderul 
Partidului nou democrat, Thomas 
Douglas, pentru a se examina ce
rerea pe care Statele Unite ar fi 
adresat-o Canadei, privind acorda
rea dreptului de a lansa rachete 
peste teritoriul canadian, în even
tualitatea unor acţiuni de intercep
tare.

Cu toate că ministrul de exter
ne, Mitchell Sharp, a dezminţit 
existenţa unei astfel de cereri, pre
şedintele Camerei Comunelor, Lu- 
cien Lamoureux, a hotărît ţinerea 
sesiunii.

în  cursul reuniunii, primul mi
nistru, Pierre Elliott Trudeau, a 
declarat că în cursul convorbirilor 
pe care le va avea săptămînă vii
toare cu preşedintele Nixon, va 
discuta şi problema sistemului de 
rachete „Sentinel“. Trudeau a a • 
rătat că guvernul nu dispune de 
suficiente informaţii privind acest 
sistem, dar în urma discuţiilor cu 
preşedintele Nixon, Canada va lua 
hotărîrile adecvate.
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